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. 1 LOS ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, AUGUST 12, 1971
‘ o 2 . 9:35 A.M.
B |
S 14 f;%; THE COURT: Now, we will proceed, People agéinst Grogan.
é:% *iﬁ ;Eraefeﬁdant is:hen;; Counsel are here.
EREAP N R And Sheriff, you cam bring in the jury,
- “':“ 7 “ THE BAILIFF: Yes, siz.
s 8 * ' -
* RN g ’: | PAUL WATKINS,
T “f%q '?ixeéumgd the stand and testified further as follows:
H 7 ‘PHE COURT: Mr;iﬁatkiﬁs,an.havé been sworn. Be séatéd
'1% and state your name again, pleaséu
, : '23 THE WITNESS: Pauleatk;ns.
. M C 'J.‘HE COURT: Thank you.
N P f ﬁhd pull your chair right up 806 you can talk into
¥ | .‘the phone there. ‘That?svit.
1 ' ' You can.move‘ﬁhis if you want to. Adjust it a
Igf?“,little-bit there. Excuse me.
2 | ' {The following proceedings were had
-2?‘ in open court in the presence of the
21 jury:) | A
sz THE COURT: Now we have ail 12 of the regular jurors
'?3 here plus the 3 alternates.
A24 So you werelcrosé-QXamininga You may proceed.
25 ' :
% | ' CROSS-EXAMINATION (Continued)

"~BY MR. WEEDMAN:

-
T

- Q* : '2:15 Q Mr. Watkins, wefleft off lagt night talking about
PO ;i - CieloDrive.comARCHIVES
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" the length of time these various group trips on acid would

| Yast.

And I believe you said that it would vary. Can

. you give us some idea in time; though, as togﬁhat'We'are
L

talking about? . y ~ . ‘

In other words, would it last half an™hour or an

.
-

 hotuir or a whole day or what? ' e

-~

Lo ' ! :
A All night. It wéuld last all night. We generally

take it in the evening, and it would -~ we wgﬁld still be on

- o

when the sun came up. ~-

@ - And what happenéd_as soon as it beganuﬁé wear off,

ag I presume it did?

A As it began to wear off generally?

0 Uh-huh, '

A Go to sleep.

¢ - Now, about the violence that you told us about

that would occur, the bizarre conduct, thée climbing the walls

I think you said yesterday, was this a typical reaction or an
unusuwal reaction to the acid?

3 It's an unusual reaction.

MR. KATZ: I am sorry. I didn't hear the answer.

THE WITNESS: It's an upusual reaction.

Q . BY.MR. WEEDMAN: Out of the some 30 to 40 trips
that you went on with the family, how many of those involve
this unusuwal, violent, bizarre climbing-the-walls behavior?

A I recall one where it was very, very, very
extreme,

and then I recall five of —- five to ten of

L e

degrees less extreme. T

- i

" CieloDrive.com A~RCHIVES -
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_Q:; _ In time were these fairly well distributed amongst |

the thirty to forty trips, ox did they occur in the beginning

. , . Y
oxr at the end? - RS ‘ RS 21, RS
R L LT

A They occurred with aifferent ‘individuals. TLots of
times just one person.wou§d go through it and then.other
people wouldn't; other people«would remain in control.

| o What ﬁould-tﬁé‘:géd&ion@be'of those persons who
aﬁpéarea to remain in control towards the pexson who was out

of control?

A Reaction?
0 Yes.
A Generally, as far as my own reaction went, I would |

generally just let them do, unless they would get to the point
to where they wemidtearing themselves up; tearing their bodies_'
up really bad, and then I éould want to stop them.

Q During these trips.would everyocne remain together?

By that I mean, if, for example, a trip occurred inside a

house, would any of the people participating leave the house

. while this was going on?

A They may try, but they wouldn't.

Q 'What do you mean they would try?
A Well, like some trips I can recall, girls would

jump up and decide they were going to leave -- a gifl or two-—-

~ and she just couldn't do it.

03 You mean physically was unable to?

A‘ Physically was stopped.

Q I see. Was there any particular reason for that?

A Yeah; so that they wouldn't go out and £lip out in -

CieloDrive.com AR CHIVES
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the a;réet someﬁhere and the police would come in and arrest

the whole Bunch of us.

e i |
Qap Q 59 wauldhithbe ﬁaizato desgribe, then, the reaction’

>

"'of people'who-wefe in control as protectlve towards those

l.‘

people who were having a ba& trip? .

A W91l, tﬁat - we are talking generally RO
‘everyone has different reactlons to everythinq, so we can't
really put it into a package and tie it up.

Q - All right. That ig the trouble with.questioning,

‘3’because we tend to generalize too much, and I don't want you

to generalize. It is not.appropriate to generalize.
‘A’1 It is not a thifig that you can generalize on.
Q. Were there ever'anf times, for example, when

Persons obviously reacting aggressively as the result of taking

A Ye‘s s
Q@ . can you tell us when and perhaps where that was?
. A L can remembgr once where Sandy -- we went on a

f trip to the Fountains of the World one time, and'Sandy rah off

20 ffintb the hills. Shé was trying to kill herself. I ran off

~ after her trying to catch her and wound up stopping her,

- 2.7 taking away her khife and razor blade and things.

THE COURT: Where was the family located at that time?
. THE WITNESS: At the Spahn Ranch.

;~THE-CGURT: What was the date of this jncident?

: Appréximatply?

THE WITNESS: October '68.
THE~GOURT. _What?-

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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R RPN : _ 43U

' FooaaT o T e ey Y
1 ' THE WITNESS: 'October-of- “68.
. 2 .’ THE COURP: Thank you.
3 ' Q Bﬁ MR. WEEDMAN: Were there ever ahy other times

4 when. metbers OfAthe family would leave the group during a trip?

5 A Yes.
6 | Q Can you give us another example?
7 i" A I can remember once when Charlie left the group,

3-L.took off; just all of a sudden got up and ran out the door.

9 f Q Do you know how far he got?

10 I A I was told;he got guite a few miles. BEHe stéyed

n | away for abéut a day and a half,

LI B How ébout other members of the family? Did any of

3. | them leave, such as Charlie and, such as Sandy?

H
¢

¥ ' A Yes. I can renmexbey onée whare Brooks went runging.
1.’ 5 off down the road. But generally, as far as that went, when
16 | we were coming on to acid and was really the strongest, when
17 1 we were really under the influence really strong, no one was
18 | dllowed to leave to go anywhere. .If theré was any fear thaf
19 ? they’would go outside and flip out and then bring the heat on
20 | usg, the rest of the people in the hoﬁsey they just wguldﬁ't

21 | let ﬁhem out.

22", 0 I see. So I take it by heat you mean the police?
24 Q So that I take it, then, it would be fair to say

% | that the tendency, if not almost invariably the rule, would be

26 to keep people ‘together so that they wouldn't create trovble
2T | by leaving?

"" 28 i?. A gh-huh.sf

* .

E" » I - J‘k i
.3 fls N AT
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A thén those three now that you have told us about,; where

and Brice Davis. ‘ : o Lo

do somethihg under orders, more or less.

..someone told’ them to.

would that person algo be unaer the. 1nf1uence of LsD?

 as T understand your testimony of yesterday, you felt that you

0 Are the:e.aﬁy-ofher‘times that you know of, other

peopié left during a trip? ‘You4mentigqed éhailie;?nd-Sandy

-

Were thexe any other txmesmwhenwpersons -- I am

. i
-

sorry. Did you say Poston? : __ .
A I said Brooks Poston. Li S
0 l i am'sorry. i 4 misunderstééd you. -

"

Then Chaxlie and Sandy and Brooks Poston then
ieaﬁing.durxng a trip. Do you.racalluanyaothgr.x;mes when
persons left? »‘» ‘

y:3 Natgoﬁ the basis dﬁAa fleeirng type ﬁuﬂning‘away.

Lot of times, you know, someone would leave to go

You‘know, "Go -over there and do that."

Then they would go over and do something because

0 This is under the influence of LSD?
A Yeah.’
. Would the person telling them "Go do something”®

A Yeah.
0 I would like to move ahead now to the time when

apparently‘youAbedame disenchanted with the family. You félt,

“wére-not‘énjoying the kind of life with the'family'that you

had been prev10u31y. R 'ﬁ“'

Now, would you tell us agaln what 1t was perhaps

e
N

. - - .

Wby

-CieloD¥ive.com ARCHIVES
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in some more detail that altered the family life?

A!ou;mentioned helter-skelter, and you mentioned
the family becoming revolutionary, I believe.

Would you amplify on that for us.

A All right. I mentioned — as I mentioned on about
New Year's == 71

iHE COURT: Of what year? ,

THE WI$NESS= Oof 1968.

THE. COURT: All right.

THE WITNESS: And '69. The New Year's there.

Charlie cameé out from Los Angeles, and he was .
talkiﬁg—about this Beatle album that he had heard, this record’
by the Beatles, |

| And I had heard it a month or so before, or Jjust
a few weeks before.

And he was saying, "Are you up to what the Beatles
are saying? They are saying this and that and the other. 2and|
they are prophesizing a revolution.® And és the days went by
the picture grew and there was more to it and more to it.

And we lived in it. And then pretty soon the wholé

a1

thing was called helter-skKelter, And pretty soon helter-

v - aree emn

skelter becémé our life.
' It became -~- what we‘liﬁééfzbr was helter-skelter |
andrby we -— or me, I know the atmosphere was that way with
me, and it was with others.
‘And I would look out the window of the house and

be expecting it to happen any minuté. Expect the people to

start shooting each other and start killing each other in the

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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streets, and civil war breaking out there any second.

THE COURT: Where were you living at the very time?

THE WITNESS: The time I am speaking of is at the
Gresham Street house, was when it really got gquite intense.
We really started working on helter-skelter,.

0 BY MR. WEEDMAN: And did helter-skelter include
the family's reaction to the violence as, for example, plans
to move to the desert?

A Yes.

0 So helter-skelter then you are indicating was a
rather broad term to include the revolution that you

anticipated and the family's plans in connection with that --

A Yes.

Q ~- revolution?

A Yes.

Q And helter-skelter was a phrase that was in the

Beatles' song then, I take it?

A Yes.

Q And to Charlie, Charles Manson then, this had
some’ special significance which escaped you until Charlie

persuaded you that that significance was there?

A Yeah,
Q Most of the members of the family go along with
Charles Manson and his predictions about -- and plans for

helter-skelter?
A Yes.
0 Was helter-skelter -- was at least the revolution,

at least in Charlie's terms, one in which the black man was

CieloDrive.COMARCHIVES
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going to rise up against the white man?

A Yes.

0 And was this because the black man had been
oppressed and that he was reacting to the oppression by the

white man?

A Oppressed?

0 Yes.

A Yeah, it was for that reason and it was also --

0 I am sorry.

A -- supposedly as I understood the way Charlie said

it, it was because that the black man was the white man's
gservant, as the way it should be. |

And it is the way Charlie said it, that the Negro
would -- was going to clean up the mess that the white man
made, which would be this entire society.

And he was going to clean it up by just virtually
destroying it.

0 Well, when Charles Manson said that the black man
was the white man's servant, did he mean that literally, or
did he mean that in the sense, as you gathered, did he mean
that in the sense -- in a poetic sense?

In other words, that the black man was going to
clean up after the white man? That is to say, the social mess]

MR. KATZ: Excuse me, your Honor. I will object on the
grounds that it is totally ambiguous and confusing.

THE COURT: I think it is somewhat argumentative and
conclusional. I will sustain the objection.

MR. WEEDMAN: Well -- very well, your Honor,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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MR. KATZ: If he wants to ask the witness what helter-
gkelter is and have a detailed answer, I have no objection.

THE COURT: Sustain the objection. Sustained.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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_'}to happen between the black man and the ‘white man?

T hadn'b already started was that T e
B |

>,

A I B . iy
ha ! [ [
S ¥t g 4211

Q BY 3L‘!‘!R. %ﬂEEDMﬁN., ﬁat %Ias the prediction, appar-
ently, of Charlie Manson about the revolution? What form was
it going to take? What was going to happen?

y:§ Okay. It was supposed to start -- well, there was
various ways it was going to start. It changed from time to
time._ As we got more involved in it, we became more involved
in it starting. In othér woxds, pretty soon it got down to

where Charlie was going to be the one that started it.

Q What was his prediction? ' What dia hé‘say was going

A All zight. At first, e said the only reason it

Q\\N\ I'm sorxy, Mr. Watkins. I'm sure we will cover

that, ‘but what T want to know ig what Charlie said was going

to happer, RS
i i . I
R Was gblng ta happen?\

o

- e

Q - Yes. In othergﬁordgi'wag,tha black man gé?ﬁéﬂt;%}

-

suddenly begln shooting the w&i . mAan, or what? That kiﬁdf:}

ey e

\,J"' Sl )

'thing. , A L Se L e e ,.m..f“'
d‘: hd yo- ’ 7 H .
R i R :
A . This is what I“was exPlaznlng to you. - , s
. S ; . ‘
*Q All rlghtp«then, go Lhea& ”“ 51, - - 5
A Thaxdwhen ~-- when sdmethlng happened so that the

black man would cease to be pacified by the white daughters,
white man's daughters, in Haight-Ashbury who supposedly -- the |
only-reason it hadn't alreddy started was because the black--
man was being paclf;ed by raping all the white girls and things
in Halght-Ashburyu' So if all the hlpples left Haight-Ashbury,

they were suppqsed to turn on the upper class suburban
I i‘f

A

I i i

. b L3 .
:i o . £ .y P I b3
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| .areas to take out their frustrations, oi whatever.
' supposed to be -~ just start ocut with some very vicious murders |
l:ih.ﬁhich some Negroéé frOm:Watts would go into like the rich

! plggy districts and. just literally slaughter families of people.
| and chop the bodies up and smear blood all over things and

| make some atzocious-locking murders happen. ‘

_::Charies Manson about what was going to happen?

'that this'kind of. thlng was going to happen?

T i#‘be nice if we could believe that just after the next.

{ sunset? Everyone harbors some sort of a dream that everything |

This is the way it was told to me. They were

0 What vas your reaction to this prediction by

I will put it this way: ' pid you believe, yourself,f

A Well, doesn't everylmanlsort.of have his -- wouldn't
ﬁeﬁo&ution-we will have peace on earth1'9r juét after the next '

isvgding to be‘ovér; vou know, and we may wake up in the
morning and it is going to be all right.
| This was kind of like our feeling. We wanted
this, and T believed it most definitely. I went for it whole
hog. So did everyone else who stayed with the family.
0 : ’Yevﬁﬁént for the prediction that there'was going
to bé a revolution with a lot of bloodshed and s0 on between

the black man and white man?

5'5 ‘1

A: .-Yes.,'| o
# P ",' & ) I,
" : .

04 §'“ﬁn&'was the family thenﬂgoing to the desert largely|

-\-

14 LN

thh “ehis in mind? Was the iamily goiﬂg to the desert to

-~ T ~r

escape the revolutiéné

'A Wéll, aftefsthege murders, then the whiteys was

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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go into all the blac¢k neighborhoods and just start shooting
er0ple, start shooting blacks, and then the blacks would ris

1 would divide the whites into factions, like the hippies would

. begin to fight with thé upper clasg and the Chicanos would

each other and everybody would be killing each other off,

|- to be the chxld:en;oﬁllovgv.;(f_; ’,
|

supposed to get mad and come back and just go into Watts an%

upiaﬁd say, "Look what you have done to my péople,“ and that

¥
1

fight with these and everyone would start fighting amongst

Q . Where would the family be? : d
A The family would go to the desert in the meantime

and hide in a hole. o
THE COURT: You mean the family would hide ocut in tle %
desert while the fighting was gqing dnﬁ Is that it? !
THE WI&NESS: Yes; for fifty vears. '
THE COURT: They weren't'ip the battle at all?
THE WITNESS: Well, it changed over a period of time. | |
At first that is the way it was supposed to be. We weren't ;j
supposed to be involved at all. v
THE COURT: The family managed to keep out of the battl%
is that it, that was supposed to go on?
THE WITNESS ‘ Well, the battle never went on but —-

THE COUR ST Hell, the family wasn't in it. That is

vhat I gnderstand from your statement. Is that correct?

T e e

EHE“WITNESS. It changed” your Honor, from time to time.

¥ ‘
First we weré-ngt involved in*it at all« We were supposed .

‘ SR RS SRR R L
THE COURT: Yag' «. 7 .t °

THE WITNESS: So we we;e~motagoing to be involved in

"!. o ta

CieloDrive.coOmARCHIVES
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this violence.

THE COURT: When did the love complex leave the family and
they become involved in the battle that you speak of? When
did that take place?

THE WITNESS: As the picture grew and as time went on,
it got so-tha£ our involvement would be more and more, like we
would go and get involved to the point where we would go into
the city and steal babies, save babies from getting killed, and”
we would take them out to the desext. _

Charlie would talk about this and scheme about this{

THE COﬁRT: Stealing babies in the city and taking them
to the deserté Is that correct?

THE WITNESS: That is correct.

THE COURT: What was the purpose of that?

THE WIINESS: To save some whitebpeoPle, Secause-the idea
was they were all going to get killed. The only ones that
would survive would be us, the family, because we would be
hiding and we would have known that it was happening.

THE COURT: Well; what were you going to do with the
babies you hadcin the desert?'

THE WETNEssé ‘Raise them up. We were going to raise +hem,

4
THE gdURT. To become part of the family, you mean?

- ’1-. x

rnE WIT$ESS*' ¥es. I ;-*,;'";%1

»

TEE COURT: Now, all the battling that is going on, who

was to do the battling?'qu I uﬂdepstand it, the family was
not in the battle at all,; is that corzect?

MR, KATZ: Excuse me. I\would object on the grounds that|

is not what the witness said.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| oround -~ v, o,

THE COURT: I'wm asking him. That is what I wantlto dget.

That is my gquestion.
Is the family in the battling or not?

MR. KATZ: fatfghieh point? There is an objection on the
Lk :

1o

‘v"’"' :" & i
" _.THE GOURT: I am asking the gquestion. I am asking the

. 'i-.," .
witness. . o= s . ‘r"?* o

"t. -. . e- . 2 '1.. . e

o " 1d the family “in the'battling at all, or not?

. | THE WiTNESS: We was, ;nvolvéd ln the ‘battling. Later on it got

4
€0 be Where we wéze 901ng~to be guite involved in the battllng,.

and this is whjt'tyrned mé off about the whole thing. I didn't
mind it as long as everybody else was going to bé killing
everybody else, but when it got down to where I had to do some

killing myself, then I just didn't want to get involved.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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THE 'COURT: That is when you had it?
~ THE WITNESS: Yes.

THE COURT: I'm sorry. Go ahead.
0 BY MR. WEEDMAN: Now, in an effort perhaps to
;,relate some of this to the alleged death of Shorty Shea, did

f you ever hear any:of the members of the family sitting around

f planniné to kill Shorty Shea?

A _ No.

-0 Did anyone ever mention Shorty Shea as one who was

going to be killed in the family?
A  No ‘ |
0 And particularly did my client, Steve Grogan, ever |
tell you that he was going to kill or participate in killing

~ Shorty Shea?

-

A No.

0 In connection wWith helter-skelter, did the name of

' Shorty Shea come up as one who was ~- well, who was going to

be involved in helter-skelterx?
A Theé name Shorty Shea, never did I hear it involved
with helter-skelter until he had already been killed. That
- is what I heard.
| 0 Yes., Till he had already been killed, and that,
pf course, related to things, particularly to what Charles
Hansqn'apparentlj told you and what my c¢lient apparently told
: yoﬁ, is that so?
;| Yes, that is so,
0 -Did you know a man at the ranch, at least at the
adjoining ranch to Spahn Ranch, named Frank Retz?
A pDid I know of him?

"CieloDrive.cOmMARCHIVES
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0 Yesn..
A . No, I didn't.

| him. Yes, I knew of him.

I knew of him, but I didn’t know

CieloDrive.COMARCHIVES-
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.501 1 . Q ﬁuring the time that you were there at Spahn

- Ranch with the family was theré any -- were there any digputes

3 | or arguments bétﬁeea-&hy meibers of the family and Frank Retz?
‘é MR.ffﬁmﬁ;» hre;;ou'asking for personal knowledge,
> counsel? Otherwise thgre is an objection on the grounds
6 | calls for conélu§ion de speculation.
7 THE COURT‘ Let me have the question, please.
8 (The 4question was read by the reporter
. ;?las followB*
10 e MO TE During the time that you were
11 there at Spahn Ranch with the family was there
12 any -- were there any disputes or arguments
131 between any members of the family and Frank
. _ 14 | Retz?") |
15 THE COURT: I overrule the objection. Objection

16 | overruled.

17 I don't like to state reasons at this time., But I

13 "think.because of the nature of the direct examination it
19 ) undoubtedly,. I think, is a question that may beé asked.

20 The full consensus or concord of the jury respecting

21 | the facts, the inferences that may or may not be drawn from it,

22 |is up to the jury.

23 But I think the guestion is all right. You may
24.;=an§wer'the question, A
25 :“ Now, read the Question.again to the witness.
26 _ THE WITNESS: I understodd the guestion.
o 27 © THE Cp"t»iRI{':f—_ You have it?
' 28 | ALl xight.

‘-‘l‘m'(

L PR

B B e ok
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1 Retg'g - f -
f did the famiiy == well, let me start over .again.
| when they did go to the desert in Séptember of 1969, volun-

{ no’ personal kﬁowledge, He wag at Barker Ranch at that ‘time

_when they arrived. . TherefcreAanyth;ng would call for coiiclu-

':ﬁ_af_;_ — :fr;"L.‘éggzﬁfu

THE WITNESS%' I didn*t seé anyone -= I never .saw Frank

R -BY MR. WEEDMAN: To youriknoﬁledge,\uz. Watkins,
) yaugfkﬁowlédge.dia the family go to the desert,

tarily?

sion, speculation and hearsay.
THE counm. All right.
7 Have you finished-yﬁnr question?
MR; WEEDMAN: Yes, I have. Thank you,
N ?HE CGUR@‘ ikea& the-queﬂﬁibn, please.
| (The question was’ read,by the reporter
as follows-

‘“Q : To your'knowledge did the family
gg-to‘the.aesezt, when;theyzd;d,go_tg the
<desef;t,. in September of 1969, voluntarily?")

' THE COURT: Well, probably the objection is well taken.

.Sustalned. _ ) _

I can perhaps frame my next question.
' THESCOUR&& Well, fead the-objecfidn.
MRs:WEEpMAﬂ' I asked of his own knowledge.
THE COURT" what worries me is.whether-his oWn knewledge

still has a basis of fact ugon.which to be delivered. Gets

~ CieloDrive.com AR CHIVES -
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into conclusional matters, is what disturbs me.

MR, WEEDMAN: All he has to say is no, if he doesi’t

' jknow, your Honor. -

THE coum.' All right.

e
-

YOu.can answer it. Can you answer that guestion

from your*own knowledge? Do you have any way of answering

'-—-.-..

that questzon,~do ypu have knowledge on that question to

_—ﬂ’w

answer it?ﬂ !*

-,_ N
_,.. - Lt

THE WITNEss- " No.

r—
Py

A 9 .- BY MR. WEEDMAN: To your knowledge did the family

R

' " want to sf&y étTSpdhn;Ranch as distinguished from wanting to
.go to the desert to fulfill the plan for helter=skelter?

MR. RATZ: Once again there is an objection on the
grouhds that thiS'ﬁitness would not be percipient to that as
he was in the desert in that time period. |

Therefore calling for conclusion.

MR. WEEDMAN: I am not bound by that, your Honor, in
asking questions on cross-examination.

THE COURT: Well, you can answer.

MR, WEEDMAN: If Mr. Watkins doesn't know, again he can
say he doesn't know.

THE COURT: You can answer the gquestion., Overruled.

THE WITNESS: I don't know.

o . BY MR. WEEDMAN: It is clear, though, is it not,
Mr. Watkins, that going to the desert was very definitel&-a
part of the family plan as related to helter-skelter?

A ~ That is true.

e

Q 'J'Gkay, 80.as far as ~- in that sense then, as far

Lo : CieloDrive.cOmMARCHIVES
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as you know, éﬁe family did not wish to remain at Spahn Ranch
indefinitely, ién‘t that so? )

A - What the family wished is what Charlie wished.
And I don't know what Charlie wished.

o We}l, I am saying, though, in terms of what you
know about the family up to the time th;t you disassociated
yourself fioﬁ the family, my question is as faﬁ as you know

the plan to go to the desert was still in effect and that's

| what the family wanted to do?

A As far as I know, yes.
-0 All right.
. And that's distinguished from staying at Spahn

Ranch for an indefinite period of time, you understand that?

a Yeah, I understand. -
] Okay. g
A . But staying at Sbahn Ranch-waq also part of the
' plan, ~
' 0 We heard heré1 Mr, Watkins, fhat ohe-of the

- Yeasons that shorty Sheawas killed, if in fact he is dead,

was that he was hired to throw the family off Spahn Ranch.
And therefore the family set about to kill him,

Does that make sensé to you in light of what you

héeard from the family‘with respect to helter-skelter?

A ‘Doeg that make sense to me?
0 - Yeah. Well, I don't mean conclusionally make

sense, IS that kind of thing consistent with what you knew

- about the family's plans to go to the desert?

MR. KATZ: I am going to object on the grounds it is

CieloDrive.comARCHIVES -




W e W

-

10

1

124

13

15
16
17
18

19

20

21

- 22

23

24
25

C 26

© 27

28

f at Barker Ranch in Saeptember of 1969 and also at Spahn Ranch

| unlass 1t is cle&r¢:~

- the question. "I can either ‘have the reporter :ead it o you,

| are two qpestions in there now,

- . : - . - 75
ambiguous unless it takes into consideration conversations had

in September of 1969.
THE-COURE. Gverruled. Answer the question, pleasé.

)

2 wa, .you 1 better restate it. Discussion has been -=

The:e waa a question and then an amplification of

-

.

or you can resﬁate.-__

i Which do you want, Mr. Weedman? You see, thexre
MR. WEEDMAN: Well, perhaps the reporter could read 1t
THE COURT: Read both questions.

Now, you listen to the reporter.

(The record was réad by the reporter

as follows: '

"Q We heard here, Mr. Watkins, that
orie of the reasons that Shorty Shea was killed,
if in fact he is dead, was that he was hired
+o throw the family 6ff Spahn Ranch. 2and thexe-
fore the family set about to kill him.

"Does thet make sense to you in light
of what you heard from the family with respect
tg helter-skelter?

"A Does that make sense to me?

g Yeah. Well, I don't mean
conclusionally make sense, Is that kind of

thipg'ggﬁéisfent with what you knew about

e CieloDrive.COMARCHIVES
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the family's plans to go to the desert?‘)
THE COURT: XNow we are in an ambiguous state. I will
have to ask you to restate your question if you will, please.

MR, WEEDMAN: All right, your Honor.

Al

CieloDrive.cCOmARCHIVES
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THE COURT: Because there is argument in there, It is

inconclusivé now where we are.
MR, WEEDMAN: All right, your Honor. -

0 - Following -~ let's just go back a little bit

chronolongaIE;S Pé;ﬁaps we can move a little better up into

' August and.September of 1969.

IE -wag arbund New Year' s then of '68~69 that you

-

first bagan ta‘hecoma digenchanted with the family?

w—t
_:r-

.

7 That's not correct.

-
.=

A

Q -
- spln— Fvemghee
just ask you that again.

dﬁ}‘iaaﬁisorry. ‘Wﬁll, wlien was it then? Let me

A My disenchantment, which is the words you used,

© came in degrees., And it wasn't'until'May'qf 1969 that it came

to the degree that I left. -

0 And in May ‘then ybu went where again, please?
¥ I went to the Barker Ranch.
0 And how 1ong dld you stay at Barkex Ranch before

leaving there? )
A I stayed at the Barker Rénch then until in August
when I went down to get some supplies.
And where did you go for the supplies in August?
TLos Angeles. A
Did you go out to'épahh,kanch'at that time?
Yes.,
And who did you see thexe?

I saw the whole family there.,

- T - - -

Well, all right.
- ?héa,yoﬁfwent back to Barker Ranch, I take it,

R ‘CieloDrive.COmMARCHIVES
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with the supplies?

A Yes. _
Q And then you again returned to Spahn Ranch, did
géﬁ not?
;) Yes,
0  And whén was that?
A Near September 6th.
0 And that is when you had a convéersation with Stevel‘
Grogan?
A Yes, h
Q‘ At which Brenda McCann, otherwise known as Nancy

A' Yesg,
0 Why did you go back to Spahn Ranch on those two

occasions, if there was any particular reason, inasmuch you had

A Well, because despite what was going on in the

family and the thingsAI disliked about it, they were still

_people'that I love.

.- And so I wanted to go‘back and see them, _
0 Now, after you had this conversation with my client
wherein he told you that hé had chopped off Mr. Shea's head

and it went bloop, bloop, bloop and it was real groovy with

| all the blood and so on, this gruesome story, did you again

return to Spahn Ranch?

A After I heard that story?
Q Uh~huh.

A No.

CieloDrive.cOmARCH IV ES



v&ﬂﬁ#&

5a-3 1 0 pid you ever see my client again after that?
2 A Yes. _
300 0 An&ﬁwhere did you gee him,again?
4 A ?-'In the aesert.
N 0 ¥f— “And. how-did you feel towards him when you saw him
6 again in theﬁéeéert after he had told you about this brutal
7 killing?- o _
8 - . MRi-KAEZ; Objgction-on<the grounds that his feelings

9 -toﬁarda“ﬂr' Grogan“éie-immaterial,

10 | THE connm. Overruled.
11 The qnestlon is. how did you feel toward him?
2 | - ‘ - Is that right?
H 13 1 . MR, WEEDMAN Yes, vour Honox. Thank you.

14 ’ ‘PHE COURT: You,may‘answér the question. _
15 THE WITNESS: I felt a lot of disbelief mixed in with a
16 .: fear.

;17 0 ﬁY MR, WEEDMAN: I am'sorxy. Fear?

18 A Yes.
19 | 0 okay. ‘
20 A Mixed in with trying to figure out what was going
21 | on, | ) _
22 | Q Where did you see Steve Grogan, particularly in the

23 deseft, for the first time after this_converSatiph that yoﬁAhad
24 | with him about the kiliing? |
25 A One afternocon I was sitting in the ranchhouse with

26 1" Brooks and Paul, and I looked out the door, and Steve aﬁd
27 Charlie and Bxrenda.and Sandy were walking up the wash into thel‘

=,

28 | yard. - T

T T . CieloDrive.comARCHIVES
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_ Sa-4 : 11 THE COURT: What's the date. Wii':lil you set the time in
. - 5 | there. '
g | MR, WEEDMAN: Yes. Thank you, yc;uz Honor, .

4 0 About when was that? We know ‘.;!.t'. was after Septembér _A
s | 7th, _ -
6 A It was the middle of thé month or so. “
5 . THE COURT: What month? -
g THE WITNESS: September. .
9 .4  THE COURT: Of what year? |
0 | THE WETNESS: 1969. - |
L. THE COURT: All right. ”"
12 1 - ' 9 BY MR. WEEDMAN: Then did you go outside and talk

13 | with them or they come inside, or what happened?A ‘

14 - A They came inside, and Charlie plopped down on the

15 | Sfloox and went to sleep. And Clem sat down outside and

16 started playing the gu:n.tar.

17 | - And the girls started cooking something to eat

- 18 |
19

'.AZOM
21
2
23
24
25

2% |

28
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Q ow, you had seen'my client at Spahn Ranch on

approximately September 7th and you had a conversation with

him there, and then you saw him in thé desert at Barker Ranch

ébout a week or so later?

B, Yes.

Q Am I right so far?
'A - Yes. |

Q ﬁoww when did you see him again after that?

A Every day or so, or jus£ about every day he would

come wandering around the ranch.

Q Did you play any music with any of the members of

1 the family out theré in the desert in September?

£

A . No,:;¥'
e At ¢

i
. - . ‘
Q- ! '.f’id? you see my client beyond Septenber into October
of 19697 P }?; AR SPEES
Cet 17'4'.“: _ 5-:- A
A véss  ° : S

Foro. R
Where wag; that, Mx. Watkins?
LR I R

At the Barker Ranch.

" A
P Foo ey g

Q Did You talk to himp = T}

A No.

Q "Or anything of that sort?

A No. '

0 pid there come.a time when you went to court with
Steve?

A  Yes.

Q Where and when was that?

: A In Van Nuys court. It seemed to be around December

of 1970. |

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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L

Van Nays?
A
Q

anything?

A

Q
A

Q

that.Wagp't returned?

A
Q
A
Q

court in Van Nuys with Steve in October; 19697

A
Q
A
Q

- Mr. Watkins?

2

»o0 P

Q.

| appearance in Van Nuys, if you did?

A

¥ 1k * 4

<.-Were you charged with anything in connection with

Py
§oe

-

Nb‘o" '

' Was Mfé'éxoganiﬁﬁq only one who was charged with

. L
L i, - 1

Yes. . Cr
And that was with grand theft auto?
As far as I understood, yes.

And that involved a rental car, as far a8 you know,

A rental truck.
A rental truck that was not returned?
Yes,

Was there any particular reason why you went to

Yes,
What was that?
To see that he got there.

How did you feel towards him at that time,

Quite compassionate.

Did you dislike him?

Not in any way.

Diﬁ you love him in a brotherly way?

Yes.

When did..you see him again after that court

Every day. I was living with him.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 Q " Whére was that?
2 A At the Spahn Ranch. ﬁo.-, "_a_t the Chandler -- at the
3 | Chandler Street house 'and. at the Spahn Ranch.
4 : Q Who else was living with you and Steve at this
5| time? | o -
| 6 . A Lynh Fromme --
7 ¢ Was she a meémber of the family? : -
8 A Yes. Sandy Good == _
9 Q ‘Was she still a member of the fami;l-y?‘ T 1
10 ) A Yes. - "
11 | Brenda McCann - ‘A:_’_' ;
12 Q Also a member? o B N
13 Yes. Sue -~ some girl named Sue; a girl named
14 | Tizzie -- |
15 0 Were they also mewbers of the family? ,
16 | A A Yes. A fellow, Kevin; another fellow named Mark. |
17 ‘ That was all. ) ,
18 Q Were thase all merbers of the family?
19 A ¥ell, Kevin and Mark and Lizzie and Sue never knew
26,. ) Charlie. They were just — they éé,me around after tk;e 'w.ho;l_.e
21 | thing broke apart. |
27 ‘ Q. Was there any reason, any particular reason, why
- 23 you continued to see these members of the family that you have |
24 -toid that you were living w:.th and particularly Steve?
25 A Yeah.
26 Q@  Md what was that?
27 A There was a lot of reasons for it.
. 28 Q Well, let me put it t.'ﬁis way. Were you in a sense
CieloDrive.cOmARCH iV
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rejoining the family at this time?

‘A . In a sense, yes, I'was.t:ying to.

Q Can you explain that for us in light of the fact
'tpat;yqﬁ;ha521eft the family?

b

o ﬁA  ~¥es. It may be really stupid but I seer to have

-

this thlng that I always want to understand everything, and

- —

so when. all-these people got arrested for murdexr and all this

b

stuff starte& happenlng, I couldn't bélieve it, and so I

i.Wanted to unﬂ9rstand.what was gOlng on. So I figured the best

way to understand what was going'on was just go and get right

down i the—mlddle of what was going on.

.

.9 Now, did you.feel fear at being sort of back with

the famlly again, even though Charlie; I take it, was in jail

at this tine?

A No, sir.

Q That is, you did not feel any fear?

A  TNo. - ‘ '

Q Am I correct in that, that Charles Manson, so far

as youv know, was in jail at this time when you started living

with Clen and the others?

A Yes.

Q . How long did you continue to live with Steve
-Grogan? )

A Until Thanksgiving of that year, 1970. UNo; not

Thanksgiving, Easter.
3! Just for a point of clarification, what month and
year was that then?

A April, 1970,

- " CieloDrive.COMARCHIVES
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Q And where were you living, that is, you and Steve
Grogan and the others whom you have named?
2 At the Spahn Ranch and at the house on Chandler
Street in Van Nuys. A
Q While you were there at —Spahn Ranch dux;iﬂng this
period of time in 1970, did you have any contact at all with
Frank Retz?

A -No.
©  Dpid you have any trouble with Frank Retz?
A No.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q Did Steve Grogan herg have any trouble with Frank
Retz during this period?

A I don't know,

Q That you know of? - :ﬁﬁr “;é:

A Not that I know of. L.

Q Where was Ruby Pe&;} dnfing,;his period of time,
 if you know?- B .;?

A She was hanging a;oundfggé ranch.

Let me back up a miinute; now.-

b

You had a copversqyioﬂ with Clem on or about

; September 7, 1969; you next saw him’'in the middle of Septenber

-

. up in the desert; you were in court with him in Van Nuys in

Oc¢tober, and then -~

A No, sir.
- Q I'm sorry.
a They got busted in October. I wasn't in court with|
Steve until -- it seemed like December.
Q 1 see.
A When he got out of jail fiom that bust.”
. Then did you live with him from December of 1969

until April of 197072
A Yes.

Q And did the other menmbers, or the other persons,

1 that you have named for us continue to live with you and Steve,

that is, from December to April of 19702
A It was probably more like January, as I :ec&ll it;
What happened then?

Q No. I 4just wanted to know if most of the other
. T Ll

PR
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| - pexrsons whom you named were also living along with you and

Thaﬁ i had named?

A 'few minutes ago.

. Yes.

Were you all getting along well together or not?

I guess you could sdy we were getting along all

Was family life then like it had been before?
No; in no way.

Now, during the contacts that you had with Clem,

H with Steve Grogan; after September 7, when you had the conver- |

1
2 | steve.

3 A
4. o
5 A
l.'.6. 9

7 . A
8 :t:igh‘t-q
s | o
10 A
1T Q
S 12
13
14 T with you?
5| A
1‘6;1';3: Q
e " A
18 &
0 |
n f Q
22 i
23 Q
24 Ki
25
2% |
7|
‘ 2§.;

it would be around March of '70.

sation with him about theAkillingyAﬁia he discuss it further

.No.

Did he ever meéntion it again, if you recall?
Yeah, on one occasion.
when was that?

When I had gone back to the ranch and a bunch of

‘detectives were poking around the ranch --

" I'm sorry ~--

They were bringing =--
Excuse me. VWhen was this?

When I went back to Spahn's Ranch later in that

"1 yeaxr, around April or May. WNo; wait a minute. It was like --

3 bunch of detectives were pokiﬁg around the ranch,|

and I just -~ they weére bringing Sadie Glutz over from Sybil

" CieloDrive.cOmARCHIVES
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Brand, and I was just telling them that they were looking for

conclus;on of the witness ag' to whether or not it was part of

Shorty's body, and he said; "Oh,™ and that was'the extent of
the-éonvérsation. '

Q‘ﬂ So would it be fair to say then that you had a
conversat;on;wzth Mr. Grogan on September the 7th, or at least
approx1mately September the 7th, abcut Shorty Shea, and then
several months later in 1970, around BApril I believe you said, |
when they brought susan Atkins out -~ she had been arrested

for the Tate~La Bianca murder at this timé, is that right?

T
- - . —
-

A~ Yés.

-
. e

:Q- : And the detectlves had brought hexr out to the
ranch.as;part of their 1nvest1gatlon. ag far as you know,
isn't that so?

A Yes.

MR. KATZ: Excuse me., I will ijécf as calling for a

the Tate—La "Bianca lnvestzgatlon.' A
MR. WEEDMAN: It is not mate;ial. I will withdraw it.
THE CGURT? I don’t-think it makes much difference.
I will sustain the objection. _
Q BY MR. WEEDMAN: In any event, she was in custody
at that time and something was going on there at the yanch?
A" Yes. A
Q and you said to Clem,’“Thef aré loocking for Shorty's

body," or you thought they were looking for Shorty's body?

- A I told him that they were.
0 And he said, "Oh'?
A Yes.

o
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Q  Okay. Now, did the drug usage continve, in your
life at least, past May of 1969 when you left the family and
went to the desext?

A Yes.
Q what did you continue to use?
A . At that time I quit using drugs altogether.

THE-CoUﬁmz That was what date? May of '69?

THE WITNESS: May of '69. Then when I moved back with
them, itAwés_until like.Décember or ;ater,‘dbout January --

THE COURT: Of what year? | -

THE WITNESS: '70.

THE COURT: *'70%?

THE WITNESS: Yes.

Then I started smoking grass again and I took an

LSD trip ﬁith them. '

Q BY MR. WEEDMAN: With whom?

A with Clem and Gypsy and Sandy and Lynn and Lizzie
and Mark and Kevin.

THE éOURT: State that again. When was that?

THE WITNESS: January or so, approkimately.

THE COURT: Of what‘yearz

THE WITNESS: Of 1970.

THE COURT: All right. _

MR. WEEDMAN: IXf I may have a moment, your Honor,

THErCOﬁBT: Yes.

MR, WEEDMAN: Your Honor, may'l confér with counsel for
a moment? - =~

THE COURT: Yes, go ahead.
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I think we ought to take

a short recess.

1
9 MR. WEEDMAN: Yes. Thank you.
N | THE»_COUR!I‘:, Let's take a short recess. We will go right |
4 -ahead.,th_%n . -
s IR “13;3 not discuss the case.
6 i _fvtl_afgcess; )
8 LT
9 T
10 o __ﬁ s
P
12 < {;ﬁ
.13
14 -
15
16 -
17‘
18
19
20
21
22
-
24 _
23
% |
27
28
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‘session. People versus Grogan.

THE COURT: All right. Now, gentlemen, we are back in

Dgfendant is;hére4‘ cauﬁsél are here.

';: Si;ée your name again, please.
'THE WI:[‘NESS~“ :Pau,l watkins. -
THE CO&E&- YOu have been sworn. | C )
. “You canwbxlng in the Juny, Shexlff
’ -TH;E:‘ BA;EIFF- _Yes, sir. '
THE COURP:  ‘Phank you. ,
;ij »(The Eﬁiiowxng proceedxngs were had

a;nu0pen court in the presence of the
- Jurys) ' ’
' THE COURT: Now we have all:the‘ﬁnrors‘pluS'the

alternates. - . R

14 .
is 1 ¥ou may proceed, Mr. Weedman.
w 1 MR. WEEDMAN: Thank you, your Honor.
13 ‘ @  when you left the fémily} as.I undérstand it in
is the latter part oﬁ.May of 1969, and went up to the desert and -
19‘ ‘"traveled around as you descr;bed far us, what were you doing
0 liqr”mgney'in those days? |
é} A Mining gold.
” 0 pid you actuéLIY'YdurSelf,xacﬁuaIly come up'With,
some gold?
94 - A Yes. S \a"
_ 25"} 0 What did you <do with the gold?
f?éﬂ A Sold it. ‘
,é7:‘ 0 Where did you sell it? .
28 Amg cIn-LasLXEgasa
g I |
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iQ: - - And did Paul c::ockett wotk anng with you in this |
prospecting thing? : - : o -
2 ves. } 7 | -
;— Q¢ How about Mr. Berry, was he also in on it? ,
A Yes. . ' :f'
-Q‘- ) —_ How about Brool;s Poston, was he also :i.nvolved in =
gold mlni.ng? ' ‘ .
A Yes. o o=
‘ 2 How much money d:.d you get for the gold you - ::
well, let me ask you this: how much money did you,- yourself *1
| .perscnally get as a result of gold mining? )
T A, ‘ "-Endngh'r to Uij,—ve;on.;: i o
CIdODrlveCMARCHIVES
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{ An ounce of gold is woxrth $35.

= S

' that makes five people.

Q " How much was that? Cén you give us an idea?

A W could get about an ounce of gold every three days.

Q _ Wien you say "we," does that mean that the three

of you eérged $35 every three days, approximately?

A It took four pebplé to do that.
Q .Four people. So that -- ‘
A including a girl who was doing the cooking. 8o

Q Was that girl Juanita?
Yes.

'Wés Juanita.Brooks_?oston's girl friend?
Mo, I wouldn't éay that.

~ Ves she anybody's gifl frignd?

She is married to Bob Berry now.

oI o I T =

I'm.sorry. Well, weren't she and Brooks Poston

living together at one time out in the desert?

A Yes,

d Did YOﬁ ever live with Juénita?

A Yes. W

Q I meant live with her like boyfriend~girl friend
style. '

A ﬁo. I lived with her family style.

MR. KATZ: Excuse me. That is ambiguous.

MR. WEEDMAN: I can ask what family style. ‘That's-éll
right. I'11 move on. '

‘Q . so that each of you, then, made about $8.50 every
three days. That breaks down to ébout $2.50 a day or

CieloDrive.coOmARCHIVES
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thereabouts, -
A - That is a pretty good calculation, ves.
Q  Is that about right?

A I reckon. I didn't caiculate it down to that.
That.makeé about -enough to eat on and buy gasoline. ff

Q Yes. I was going to ask yéuﬁhQW you got to Vegas
to sell the goid. '

A However I could. B
Q" Did yoh go bj car? N
A Sometimes. Sometimes hitchhiked. h}
Q ) Whose car would you use when you went? ‘
h It depended on the smtuatlon. We had associatéé

that were working with us who had trucks and cars. We had

our own trucks up there in the canyon, but we couldn't drive -

the trucks out of the canyon.

Q ‘”Why was that?

A Because they weren't licensed. They had no head-

lights, things like that. fThey were strictly mining vehicles.. .

Q Did these belong té Mr. Crockett or Poston or who?

A One belonged to Mr. Crockett and one belonged —-

two of" them.belonged to Gail Beausollel

Q . How long did you participate in the gold mining

following May of 19692

A I am still into it.

Q And since we are realiy talking about '69, let's
say up to the middle of 1970, about how much money would you
get -- let me start bverzagain. Withdraw that.

Wasg this your primary source of money, say from

-

+
-—
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May of '69 to the middle of 19707

A " The middle of 19702 No.

Q What was your prj.mary source of inco-me for those
. months? |

A We had to stop- mirii-ng gold when the family got up

there, and then we didn't do anything for money until late
in October when we began to work, Brooks and Paul and I, at

another job.
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')

began daing Y 1itt1é prospactxng with Crockett and Berry and
with Juanlta,ﬂoxng“the cooking and helping out.

say the famlly arrlved and you couldn't go on with it? How
long did that last?

A

September and that's when we knocked it off.

Q

fesume now dntil when?

A
0

then, woulduﬁhat be a falr statement, approximately?

A

Q
A
0

because the family had moved in the desert?

~construction to destruct:on, to talking, to all kinds of work.

—

part of-May and went up to the desert, as I understand it. Yoy

-%:—.\ﬁ th:is a construction company?

"3It's Q pretty wide ranging job. Raﬁging from

 They arrived there in the very first part of

- Just --= well, you just stopped for about a month

_ cduble of monthsg.
" Was there any particular reason why you stopped

. XEah. .

wWhat job was that?

Phe Charles Brown Company in Shoshone.

Wéll, let's sea. You left the family the latter

ﬁbw 1ong did that prospecting go on then until you

And then your income didn't ~- from that dida't
Until October.

‘Until the end of Octobex, which would make it --
More nearly two months?

About two months.

All right.

What was that?

e T | CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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; but afrai&:they'would Fill them wp with junk, Raising and

peanuts aﬁ&.gasoiine and stuff.

~ _the Berrys all pulled out, and there was just me and Paul and .

A We didn*t want to go to the mines because then

they‘WQuld fbllOW‘uS-

And then they would know where our mines were.

Not because we was afraid they could take them awaj .

Now, you weren't panning for gold then, I take it,

you were digging for it? Gold ore, I mean?

‘A We did both. Dug it and panned it.

0 . I see, You dug it out éﬁd used a sluice box?
A bug it and crushed it and.panned it.

Q

( Okay. ' In any event then,; ‘did you.resume the gold
mining the latter part of Qc.tober 196972 ‘
A . Not mining, no. We went into prospecting then.
Q Okay. .
pDid your income, when you started up again after

a lapse of a couple oﬁ'months, continue to be about the same?

A ‘No.

0  What was it, what did it become?

A Became quite ~-- little more.

9  Were you, Crockett, Berry and Juanita still

together in -ihe ——

F
Q@ - ~-- prospecting?
A&  Before the family got up there in Septenber,

Juanita and Bob Berrxy left. And Stan Berry and the rest of

—

-
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Brooks up there alone.

0 Did you all Live together?
E _ Yes,
95, ,When was it'that you began living together, just

; with Crockett‘and'Brooks Poston?

B‘ ._Hithout.any other people around?

-

:Q'. ) YBB .

P

A About.the middle of August. There were no 930913

’r”

| around‘the:e ﬂntil September, which wasn 't very long.

;bf - 1969?
A Yes.
Q - Okay. What was Paul Crockett's attitude towaxds

Charles Manson and the family?

A His attitude?
0 " Uh-huh.
A . I was impressed that his attitude was he wanted to;,

understand what was going on.

Q  Paul Crockett ﬁave.a kind of philosophy of life:

. ‘that was in any way similar to Charles Manson's?

A Yasg.

0 And is there a name for this kind of philosophy

| that Paul Crockett had?

A No.

0 -Did Scientology have anyéhing to d6 with Paul

| crockett's life philosophy?

A Paul Crockett had been through the school of
Scientolog?”*’ G
[0} ,Okay. "'What about Brooks Poston?

=" f -
— . . LA

L
i - + Fr—
M =

AE3
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_ B .Did he have any background, any formalized
S background in Scientology?
E N Noo ‘1
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#’lb' | 1 Q  pid he have any background in any othexr kind of
2 | life philosophy?
5 A -1 reckon he did.
4 } 1] When did you first become aware that Paul Crockett
5 did have a background in Scientology?
"6 A The first day I met him.
7 Q | When was that, again, please?
8 A It would be around May of 1969.
9 .Q-v Shortly after you left the Manson family?
10 A Yes.
11 | @ 2And did Crockett then begin to discuss this

12 philosophy of his with you?

3L A Yes.
1;4-‘ | Q Did you find his philosophy attractive?
A 15 - | A Yes, I did.
6} Q - bid yo;x find Paul Crockett's way of life what you

' 17 | wWere looking -for?
18 A - No. That is a Qifferent story. His way of life
-19 | wasn't of such interest to me. It was more what he knew that

jo I was interested in there.

A% ' Q By "what he _knev}, " do you mean his philosophy, his
2% - persénal philosophy?
e a call it what you like. T call it what he knew.

24 Q What he knew?

‘25 A Yes.,

2‘6-, Q Did he assume somewhat the role of ' teacher?

:2_7.' A Yes. .

.28 Q md you the role of pupil or student?

CieloDrive.COMARCHIVES
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A Yes, '
Q0  _ And did Brooks Poston also become a student or

pupil in rélation to Paul Crockett?

.. A Yes, )
o _~.bid you thereafter develop a friendship with Paul
[ 6rockettz ™
; K .Yes.
- N e e . ) .
T - £ ._Would you ¢haracterize that friendship as a strong

o

i:Jfriéndshipfér not?

e _‘:A ?-Iw::uld say it was quite s¥trohg.

B

*.

‘ﬁbu}&'?e peihaps even stronger than we might ordinarily regard
a ffieﬁdship to be?
A Ybs._ ‘
Q Was there perhaps a spiritual bond between you and |
Paul Crockett?
Excuse me. Again, if those words have any mean~
_ing B

A Those words may not say it. I¥'1ll explain it like

| this, so maybe you can understand it.

It is not like a bond,; but we shared a common
thing because'-- well, Brooks was in a state of consciousness, |
in a étategof'mind, that was really something else. He was
like next to death. He was Iike dead. For months and months

he would be in -~ for weeks at a time he would be unconscious,

i just laying ohr the ground, laying in one place.

o Excuse me. Where was this, Paul?

A . Hé would go into this at the Spahn Ranch, at the

—— . -

* e 4
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-~ the family, the more he got like that.

: hold the ranch. They were to stay there and hold the ranch

{ @éidn't see Brooks then for some period of time?

: Ranch, was he still in this sort of unconscious state that you

| he acted like a responsive, alive human being.

Gre#ham,houSe, and later at the Barker Ranch. He was the same |
way. He was like a zombie, just really in a low state of
consciousness, like walking death.

So, I knew how Brooks was, that he was like this.
He wasn't like this all the time. He was like this after he

got to know Charlie, rmiore and more, and the more he was with

And then I didn't see him for a matter of months,
when I was -- when he stayed in the desert to secure the
ranch with Juanita, and then I didn't see him until May when

I got back up there.

. o So he and Juanita left the family and went up to
the desert? ‘
A No. They were on instructions from Charlie to

for him.
o They were gohe away from Spahn Ranch then?
A They'wéﬁg at the Barker Ranch.
O .Abd they went up to the Barker Ranch, so you

A ®s.

Q. When you finally did see Brooks up at the Barkerx

have described?
A No.; It was reélly far out. " He liad color in his
fade and his eyes were bxight and he was moving around, and

when I saw him, he‘threW’his‘arms around me and greeted me and

. CieloDrive.comARCHIVES



1 -f And I said, "Wow, what happened to you?" you know.|
‘ And he said, "I 've been working with this fellow,"®

3 | and then he introduced me to Paul Crocketi:.

4 | ~.> @~ What appeared to be then the relationship between
> | Paul Crock;bt and Brooks Poston?

6 ﬂ ' A jwe‘ll, that I didn't know. I was a little bit

7 : Iegg':yﬂ;’rf this guy Paul Crockett because he had short hair,
8 *T.Eirsi: ‘o’f ail, and he was in h.t's late forties, and as far as
9 \;l: had been to.ld, he was a pig.

10 :,;:'; S "86 I just —- but it was apparent that something
11 ‘gad be;n dgr;_e with Brooks; that he had definitely changed.
Y '  ""So“ I“wa;nted-‘_:;:.o understand what. the relationship between Brooks
13 | and Paul was there, too. '
. A1~4 R o ‘.How wo{:tld you .d‘es-zgu'ribe: youraself, that is, youx
.15 physical state, your emotional and mental state at the time

_16 - you met Paul Crockett out there in the desert?.

17 A Well, I was in pretty low state myself.
g 1 Q Excuge me. GO on. _
o A I was getting really fed up with the life that I

20 | was living with Charlie and the family. I was getting so bored
2L | with it that I slept all day. I would sleep all day long and |
22 get up, and it was getting so untolerable, the motorcycle
23 ‘| 9u¥® riding around with machine guns and everybbdy talking
24 | apout heltef—*skelte:: and all this bull, that I just stayed

. 25 :' stoned all the time. That is the only izay I could tolerate
,26h . it, just stay wiped out constantly.

. 27 _ So when I got up there, I was in a state ~-

28

11 fis S
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- 11-1 1 Q Ekcuse me. What does that mean so we will know?
‘ 3 A Stoned?
5 Q uh—huh.
4 ) ; I. smoked grass. I would wake up, smoke some grass:

5 | and just staye.-that ‘way until I went to sleep.

—

6 ' 0 How 1ong had that been going on up until May when |
7 you left the{amily?'

8 | A Xt got increasingly worse in that last month I
9 stayed w:..tb, i:he family.

- 10 0 ? Stoned most of the time?
12 Q Would you des¢ribe your own mental state and

'1 3 emotional 's:ta.te:, physical state as approximating that of
14 Brooks Poston when he was sort of unconscious, I think you

15 | described it for us?

16 . A_ I was getting there but I hadn't ~-- hadn't got

17 | down to -it; yet, and he was -~ no, I wasn't near there.

18 | 0 . Do you think LSD played a role in this?

1§ B Yes, I would say LSD played a role in this.

2& A. Q Di"c_i you experience a reaction to LSD, say, several |

21 days or so. after¥ the actual trip was ove_::?'

"9 A _No, I didn't have any of those.
53 Q Is there a name for that kind of thing, that you
24 ': kriow of? - , '
25 A 'jﬁfiashback ¥
Y 0 Or £lash?
54 A -‘Ye‘ah‘ “:“_ -
28 Q- »_.D_Js.d you ever have any flashesg?

-

T
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0 A flash is -~ you understand that to mean a -~

A Reoccurrence.

Q A reoccurxrence, even though you hafen't litexrally

taken any more LSD?
A .. No, T haven't had anything like that.
0 In any event, when you got ocut to Barker Ranch

the latter part of May of 1969 you saw Brooks Poston and he

" looked -= he looked healthy again, right?

A Yeah.

Q And it appeared as though Paul Crockett was

- responsible for that and you then, I take it, wanted to find

out what had caused that?
A How he did that, yeah.
0 Okay. And then you -~ did you move in at that

- time with Crockett and Poston?

A No.

9 Where were you Staying then when you first went

1 out to the desert?

3 Well, I went up there with a girl named Bo and
then we delivered the supplies o *em which consisted of a
truckload of sweet rolls.

And then I stayed there for three days. Went

back to the Spahn Ranch and then moved back to the Barker

Ranch after about ~= stayed at the Spahn Ranch for about six
days. Went-back to the Barker Ranch.
0 Okay. And then did you move in yith Crockett?

q4a5%
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| Sheriff, to read them out'in thewhall and not in the courtroom. |

I you. o -

‘,with Crockett andVPoston, right?

A  Yes,
0 ' And during the subsequenﬁlweeks and months did
. your relationship-with«Paul‘Crﬁékett.bécome increqsingly_
; closer? L S )
\ A' ._Yes.
g When-theAfdmily azrived;-thét is, the rest of the

| family arrived in September, as I understand it --

;-interfere with your relationship between e interfare ‘with

f ;elatignsh;p between yourself and Paul Crockétt?

i_“Come with meP and I was wanting;ﬁo stay and study with Paul,

0 . And Brooks Poston?
A Yes. |
o Okay. That‘s when you began ~-=

THE COURT: - Just a&minute.

3

Tell that man if he wants to read newspapers,

] 1-‘;'

e

That man~in thé green shirt right there. Thank

el

o LT . >
S -+
e

THE BAILIFF: Yés, sir. S

THE COURT: Soxxy fo: the‘interruption.

]
!

MR. WEEDMAN. NotAat all, yournﬁonon,

0 Then you bégan doing some pxosgecting, gold mining '

Q | — 1969, did this have a tendenqy to interrupt or

A - It had a tendency to test what I really wanted to

' And 80 rather'thanjinterrupt it, it was just like

L N

P
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| .11_4 B a test to see what I .reall_f wantg.;d‘ to: do.
. o pid you inake a decision?
| | B Yes. | .
4 4. g  what was that decision?
| A That ;d'edissjion- was to stay away from the family,
¢  Is that wh';at- Paul Crockett wanted you to do aé ﬁ
7 | weniz |
8 | A Yes. - | - .
9 i i‘ Q '~ "'What about Brooks ]?‘oston?‘ Did he expfess any
10| preference? - o |
11 I A '.‘He' decided to stay away from the family too.
12 : 9 Did Paul_Crockett' want him to stay away from the
B | familyz |
_.; 4 - A - I guess. I guess so. I ’sup];p"sa he would after
Iy | working all thattime‘ | I guess he diﬁn-""t want to fall back
16"} into it. ) R ‘
' 17 Q Just briefly, ,Acgn- you summarize or tell us what
1& this phiibscphg was. that Paul Crockett had?
19 4 'A_‘ . Well, as I stated -~ figure out how Brooks gdt to
200 | this .,'r‘glace,- 'go‘t,,— healthy aga-izn.' and ali}\re,' I found out just
21 | exaci;ly what .and how he did it. : |
2"2’ ! ) - . ,-And' to explain it to yom wduld just be pretty
23 | simple. Hard work.
4| o - We started working and worked ,éret._ty hard.
25 :“ ' _ ‘Summertine in Beath valley, it's 120 degrees, and {
% | we vere ‘alimbing up mourtains and dig‘ging gold oreout of minesl
. 7N Ana putting it on our backs a hundred pounds at a time, .
.:2'8"; | ecarrying dit down the moﬁntai'ns.‘ And getting gold out of the
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. 11-5 1 | zocks.
‘ .. . 2 Q You mentioned that you wanted to continue your
3 [ studies, What did you mean by that? i
41 A | Well, you co:;;téi caij[ it studieg. It's really just |
5 work. We was wC)J:',Ilz:I.-t}:E;ifg on: -o“uxj:se‘li‘vgs to get ou,:c' bodies back into |

6- | optimum shape and our: mii:gg"’i into optimum shape.

7 . 0 Apart fé;m h‘aul“ihg_gl"xe ore and the hard physical
8- -]_;abor wasn't there sone }é:;md of:l?li'scussion about life and about‘
9 | some kind of — . . : ‘
10 | - A Sure. - o
1| Q -~ philosophy. of 1ife?
12 Well, tﬁat‘.é the ph-iiosog;hy that ‘I am concerned
13 aboﬁt. If you ¢an gummarize it for us. ‘
. ié ‘ A sumnari:zg :,i;t?' ]
15 0 Uh~huh,
'136:"_“-" A Okay. .I will summarize like this. People say —-
17 | people ask mé, they say, "What religion do you ~- what
18] religion are you into now? In what churxch do you lLive by?"
‘19 | ' And I say, "I live by a church of -- that -- of
20 1 my own." ’
21 o : And they say, "Well, which one is that? You know, |

22 4 what do you call.it?h

23 ‘ I says, "Well, I call it the 'do church'®,
24 ' "Thae "do c,'hufc:h-, * what is that?®
25 ) I say, "Well, it means you do as much as you can,"”
26 And "Well, how does that get to be a church?"
. 27 And says, “"Well, the morée you do, the more you
28 have. And the more"’yoﬁ':i‘ié,{ie.,.féﬂe more you become. The more

-
B o
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11-6 1 éxyou become the more you can do.

‘ 2} - “"And then the more you do, the more you have. 2and |
3 4 the mDre;yod'the the more you become. 2And then the more you
" 4 | become the more you can do,"

And it*s sort of a growing situation., And that is |
6. | really the essence of this work conSistedAof, learning to do

7 | more things in order té become more.

LI [13 Now, before the bulk of the family -- no, strike
9 | that. 7
10 | | After the bulk of the family came out to the desert

11 :_in“September of 1969 were you around in October, that is

12 : Gdﬁéber 10th and October 12th when there was some raids and
13 arrestsAmadéuaf Ba:ker's~Mgerszanch?

14 -; S a _Was I around?

i | @  Uh-huh.

'16~1 ) A I:Was-arouﬁd.

12 17 |
T
19
20
21,

- 22,
‘23
24,
25
26
27

28
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20
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22

23,
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27
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4257

- A Yes. ' o
o Q ‘And then you went to Los Angeles and actually took
1 -fouz; physical there, is that correct? |
A Yes.
Q What was the result of that physi:ca.:l’_a

1 whoily immaterial and irrelevant.

':'; with Paul Crockett relative to that army physical?

o Were you arrested on October 1l0th -or Octobef 12,
19692
_ A No. I was around the planet; I wasn't. around the 1
| Darker Ranch. . - k ) o
| © I'm really getting a little ahead of mjpself:j; L

>.

| Let's move back to -- let's move back to September when you

hadn't spoken to Clem yet, Clem hadn't yet told you that'he .|
Ah_a'd‘ killed shorty or participated in such a =,k:lli:i;ng. ,Yc_::g went |

to Lag Vegas in response to a notice, I take it; for induction

=
- .

int6 the army?

-
s

A - Yas,

am I correct?

MR. KATZ: I'm going to object, ', your Honor, as being

-‘THE”GQURmz I will sustain the objection. Sustained.

Q BY MR. WEEDMAN: Bid you hdve any discussjons

MR. KATZ: Objection. Immaterial and irrelevant.

MR, WEEDMAN: Relative to taking it. A

THE COURT: I think so. Sustained. -

MR, WEEDEAN: Well, I'Il be happy to make an offer of V
proof, then, your Honoi:.

s -
~

-

0 And then you got there aronnd the 2nd of September;

CieloDrive.comARCHIVES "



10

17
12 4

13

T4

15 |

16
17

18

19 | @bviously that is the only thxng'we are really concerned ‘about
20 |
2

2%

2

23
26.
27
28

2§L;

THE COURT: All right. Step in chambers, if you will,

'gexlti‘emem

(The:follcwiig‘prceeﬁinge'were had in chawbers,

| outsxde the presence of the jury ).

-

- THE,COURE~ We are mn»chambers. The defendant and all

,,éépunsei arejhere.. Go ahead, .

. ;‘ MR,‘WEEDMEN Your Honor, I have reason to believe that

Paul‘Crogkett 1nstrueted Paul Watkins how to feign 1ung

'mtrodble in oxder to avold passing the physical, and therefore

;L“to avozd béfhg drafted into the army.

L e

.
L

hﬂThat is relevant because I m hoping to show by

thls line of‘cross examxnation that this young man, Paul

"Watkins; Was,ve:y much under the dominion and control of Paul

Crockett, such fhat I think that it will have considerable
weight relative to this witness® cgeaibiliiy. |

- I'n only ;eally-concerneﬂ about one thing and that |
is'whethef we can really belieVe that~myvciiént told Watkins

on September 7th that he had chopped shorty's head off.

- here.

THE—C@UE&} Now, what—exactly -- what questions would

I you want to propound to the witness?

MR. WEEDMEN I.m going to ask him lf he had any conver-

‘Isations with Paul Crockett relatlve to the taking of thls

"army-phy31ca1.

THE CBUBT. Buppose he answers yes? . Then whet would

‘ you ask?

MR, WEEDMAN ‘I'm going to ask what they were.

e e - CieloDrive.cCOmARCHIVES
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he has -established by his cross examlnatxon that there was a

M. KaTZ: I would like to-be heard.
THE COURT: Yes.
MR. KATZ: I don't think I could have been more gener-

ous this morning than allowing Mr. Weedman to explore areas

:khaéjiifeeifare.not germane to the issues in this case, and

“yet I Wlthheld bringing forth objections so that Mr. Weedman
couldwdevelop relationships from which inferences may be

Fy

drawn concernlng the influence of one person over another.

~ -

) Now, I think that Mr. Weedman has gone far enough

1n thlS area insofar as it concerns whatever relationsh;p

=

there was between Paul Crockett and Paul Watkins, and that

R

-

close bond between the two, hée has established further that
Watkins was there to study from Crockett.

But I think it;is now - there is no further
relevance nor is it material to the proceedings at this time
to know what Paul Crockett told him with reference to a highly
collateral issue, namely, the taking of the physical examina-
tion at Los Angeles in the first part of Septenber, 1969.

It would callvfor heéarsay, it would be irrelevant, it would
be immaterial and we would get into another trial within a
trial. A

THE COURT: Well, I think it is probably going pretty
far. I think the objection is well taken, gentlemen., It is
reacling out pretty far. | '

MR. WEEDMAN; Your Honox, essential to our defense is
to show; and we intend to show this by other witnesses, of

course, but it is essential to our defense to show that

[ o | CieloDrive.COmMARCHIVES
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.

i

s -
i bl

- - your. Honor.

L2k

Paul Watkins is very much under the influence of Paul Crockett|
Now, supposing Paul Crockett told this man to
lie in connection with the federal government. It seems to

me that it-is the kind of thing that we should be able to go

‘f"ﬁhE:CQURT: I will sustain the objection to the offer

;Bf prgdfjfgéhtlemen. Objection sustained.
. ag:Mngﬁgﬁz: Thank you, your Honor.

T

N . 1MR. ﬁEﬁDMANt May I say -- well, never mind. Thank you[

. THE .COURT: All right.
": ¥ T-<(The following proceedings were had in

3 —

open court in the presence of the jury.)

THE COURT: ©Sustained. You may proceed, Mr. Weedman.

Q BY MR. WEEDMAN: Did you pass the physical?
A  No.
Q What was wrong with you?

MR. KATZ: I'm going to object to it as being completely
immaterial to the proceedings at this time.
THE COURT: You may answer. Sustained. ask the next
question.
MR. KATZ: . Thére has been a guestion that has not been
answered. .
THE COURT: Read the guestion.
(Record read by the reporter, as follows:
¢ What was wrong with you?")
THE COURT: Well, you can answer the question.

THE WITNESS: I don't know.

o - CieloDrive.comARCHIVES
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Q BY MR, WEEDMAN: ©Did you report some kind of

‘physical ailment to the draft doctor?

A M.

Q And they didn't tell you why you didn’t pass?
A No. They just tolﬁ me to get out of there.

Q Mow, did you have a conversation with Charlie

Manson in April of 1969 -~ this is the month hefore you left
the family -~ wherein something was said about your leaving
the family?

A Yeah.

CieloDrive.comARCHIVES




12a-1 % .0 And whét ‘was that, Mr. Watkins? )
2 A Which conversation are you feferring to, the one
3 -;;.'Whén_ I - - «;-' |
4- _ 1) I*m ta;k:.ng about a conversation, if such existed,
bl Aii-'between yourgel £ and charles Manson in April of 1969 and
'6 g relative to your leaving the} family, either you mentioned it
7 or Charles Manson mentioned :i’.i;a

8 1 7 A Th:.s ::.s when I went up to Barker Ranch and came

- 9- back or —-- the f:mst _E:Lma I came hack or after I had been

‘h.'\‘

10 | up there for a spell and’ then -came  back?

-np‘--

;’ 1% :E. Q. I don‘t know : But; Yyou remeémbexy -«
12° ¢ A In_Apr,—‘iJ.? Yéu see, that would be -~
13 . 0 ° That would be before you went up. It would be

14 before you went up to Barker permanently.

15 ' ¥ Tt would be more like May. _

16 ;_i N .0 All right. Was tﬁgré such: a discussion then in
17 | May of 19692. '

18 A Yes. _ .

19 { . @  Did that gélate to your leaving the family?

0 | A Yes. L |

2—i £ ' What dxd Charles Manson sa.y in that conversatxon

22 ::‘ :ana what did you sa.y? ‘ _
25 . A I believe tixe céﬁve,r‘sati'on, you have in mind is the -
24 one where I askéd Charlie to release me of all agreements that "
25 15 we had ever had, and he said, "Sure, I release you of all your |
26. : agreements -

27 | X 0 Was there eve:: a time ‘when Charles Manson told you

e
- e

28 o to leave him alone? —
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12a-2 1 A To leave him alone? . o
| 2 0 Yes,.
3- A Ye's_.
4 - Q When was that?
A ‘He never redlly said it that way. ZIike a lot of

6 | times when I wouldn't do somathing he said, he would just say, |
7 | "Well, if you're not going to do it, fhen éet off down the |
8 | road right now." He would say it like that. |

9 ' 0 wWell, was there a conversation with Charles Manson:
10 . befbre-you-went up to Barker Ranch.inuMaY?

11 | A  Yes.,

12 | Q In which Charles Manson told you to leave the

13 vfamily, br‘wo:ds.to~that.efféct?

T14 | I don't want to put any words in your mouth.

i5 a No.

16 j 0 I want you to tell us if there was such a

17 | -conversation. ‘

18 A No. When I went up there in May, he told me to go,.

19(' but it was just to take supplies to Brooks and Juanita, I was
20. B to return.
21 0 All right. And when you went up there in the

22 latter part of May, 4id you make your feelings known to the
23 family, that is, that you were leaving, that you didn't want
24 to be with the family any more?

.25 A When I went back to the ranch?
2% | Q Yes.
27 - A No, I didn't,
zg 0 pid you feel disappointed that things had turned

CieloDrive.COMARCHIVES
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12a~=3 | | out that way between yourself and the family in May of 19692

2t A Yes. ]
30 . =Qf:. aﬂidjyou féel unhappy that things had turned out
4 | that way7betﬁéén yourself and the family?

> K| -‘xbl- a ". Yés. - -

6=1 7 b‘l",ﬁfé you feel when you went up there that you wére

7 ] back on the road, as it were, again looking for =- looking for
8 someoner lodking for something that you could relate to and'be

9 happy with? .

..f
e

'hlu

10 T A .'xéé} you could say that. )
A 11 ‘o Pardon me?
12 A ?bu could gay that.
A 13 Q pid you find that in rau1JCr0ckett?
. 14 B Some of it. ‘
15 _V _ 0 '~'What happened, if anythlhg, hetween yourself and
- 16 Paul Crockett to cause you to cone back to Los Angeles and

17 | start living with members of the family again?

18 | A What happened? I dec¢ided -~

19 | 0 Was there something about Paul Crockett and that
20 | lifg there that disappointed you in some way?

21 B - No. It was just that thlere are gome things that

22 | ¥ had to find out for myself, and there is no way, nothing he -
23 T could do to help me find them out: So I'le;t and went to find-

24 | them out.

25 i. A 0 Now, did there come a time up thgre at Barker-
2% | Myers when ﬁhéxe-was a graat deal of police investigation
.‘ -3 going ony. part:icularly relative to the Tate-La Bianca killings?
.28

g At.the Barker Ranch?

o TR

-t

= e
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&

and Myers Ranch did I talk to any policemen. ' . b -

.

D

————

Barker~Myers area, yes.

I don’t know. Never while I was at the Barker

When did you first talk to a policeman in connectiJh :

‘gators‘was in Inyo County, the Inyo Connty Cou:thouse, on*

" it was, I talked to some auto theft guys.

w1th any investigations that were going on up there, let’s say,}

after the middle of August of 196972

& The first time I started talking to the 1nvesti—

it

P

Augusﬁ -~ no; September the 13th, 1969‘
;Q Who did you talk to at that time? | - ;; -} -
B. I talked to Dave Steuber, head of the Highway

Patrol* I talked to Frank Fowles, District Attorney; I talked {

to Buck,,Lynn Compton, Assistanit D;strict Attorney: I talked

to Paul Whiteley, Homicide Officer; I talked to, I believe

I think it was

s

Gleason.

-
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- few newsmen-up there in that area?

L e e P s

| e e ... And did there come a time, Mr. Watkins, when you

Q pid you talk to any newspapermen?
A . Yes.
0 At about this time?

. A ':_“':IES.

Z* . @ _"Wuld it be fair to say that there were quite a

e v

- = s

A - Yes.

”fé‘ -+.-Asking questions?

~§ctuéi;y sold material?

-

T~ 1es.

-

" o a publisher or to a news service?
Yes.

who did you sell this material to?

o0 P ool

I s0ld information that I gave,  to two companies.
Stern Magazine in Germany and U, S.News -- no; wait a minute,
it was -- I think it was U. S. News and World Report.

No, it was some firm out of London. The World
Newspaper firm.

Q and did Paul Crockett also sell material, too?

A - Ve did this together.
Q All right. N

.And who else, then, besides yourself and Paul
Crockett‘SOIGAthis.material?
A Brooks Poston. Don Dorn. Jerxry Le Blanc. Ivor
bDavis. And Tony De ianno;
Q Who are those pexrsons?

A They are -- tliey were the mediators between us,

. CieloDrive.cOmMARCH.IVES
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16
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23
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25
26

. 27
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graph here. Perhaps that could be marked defendant's -~

Brooks and I, and these companies.
o) Well, the ones that had -- the ones that sold the

story, though, were you, Crockett and Poston, right?

A Yes. SF

-Q These other people didn't have anything to %éll,' -
did they? '

2 Well, they took the story and sold it.to.thé;

companies and gave us Some money. ST
Q All right.

How much money did you get?

A $1100. _ :’1
Q How about Paul Crockett? How much money<iid;hel'.“
get?-
A ~He got $1100. _
Q ‘ And how abouf.Brcoks Poston, how much did he get?
A He got $1100 and there was another $1100 Juan
Flynn got. -
Q Did you make any wmore moneys from the sale of

stories to the press or to any publications?
A  No. Not a red cent.
Q Okay .

Your Honor, I have an 8xl10 black and white photo-

MR, KATZ: B.

MR. WEEDMAN: B for identification.

THE COURT: Yes, sir, may be so marked. You can mark
it, Mr. Weedman.

MR. WEEDMAN: You have seen this photograph?

-

-

-
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T MR.*WEEDMAN: Yes, he has. Thank you, your Honor.

-

-_;Mr.fW&ﬁkiﬁsf and ask you if you have ever seen that photographL

-

. ;‘-_i

g 0 . Iwill show you defendant's B for identification,

i i' ;‘*' a..il a

MR. KAfz: We gave it to you.
MR. KATZ: I have seen it, your Honor.

~ TTHE COURT: All right. -

o~

EY

"R . s,
;} Q ) Who does that depict?
} A Me.
- g [ okay.

*;fﬁHE:COURT:- May I see it so I know what is going on.
MR. WEEDMAN: (Handing.) Yes.
(Short pause.)
THE COURT: All right.

Go aheéd.
Q BY MR. WEED&AN: Would you hand that to we, Paul. |
A (Handing.) |
Q Thank you.

Since that's the only person in the photograph,
I take it that's you up there, Mr. Watkins,
A Tes,
Q Md can you tell us what you were wearing when

that photograph was taken?

a A cape. It's really a parachute.

0. Was it designed to look like a cape, however?
A. Yeah.

0 Is that thé idea?

LT ~ CieloDrive.COmARCHIVES
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23 |

What are you apparently'holdlng in your hand that :
seems to bé this bright spot?
* A A.candle. .
fﬁE-COURm: Pardon me, Did you set the date? - i I
MR. WﬁEDMAN; I haven't, your Honor. | o |
THE COURT: All right, let's find;out. \:’
‘ Q -32 MR. WEEDMAN: What is the area here in wﬁichAji;
‘?: this was taken? - : ;. Eftﬂ
A R It's taken in the bedroom of the Barker nancﬁaousé;
Q Gkay. And was this takeén by a profess;onal -";
 press photographer, if you know? A;Q |
a Yes. Taken by bon Dorn. _ : o
¢  nd vhen was that taken? ' | |
A It was.taken when Charlie was getting -~
Q Excuse me. Can you just fix the date fdr us,
First of all?
| A No. Wot really. I think it would be more like
iAintQ‘Noﬁe@bex or Decenber, | ' '
| ¥o, it would be like Novenber: of 1969.
THE COURT: November of '69? |
THE WITNESS: (Nodding affirmatively.)
_ Q BY MR, WEEDMAN: How much were you paid, if
‘anythinér.fo:'this pose of this photngaph?
A I wasn't paid anything.
Q ' Are you sure you were—ﬁot.pai& $1000 fox this-
photograph? - |
A ‘ Ibsolutely pogitive. . )
Q@ . Mrx. Watkins, didﬁyou-everltell anyoneé that you

"CieloDrive.com ARCHIVES -
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18

:ﬁeré paid a thousgnd‘dollars for this?
¥ No.
Q Did you ever tell Sergeant Whiteley that you werxe

pald a thouSand‘dollars to pose for this photograph?

& --'~ To.
. fij} Q’ Okay; i
:j}; -t i Why did you pose for this photograph?
z}{f E;“a A *%hat phictograph there?
L g Yes, sir. |
té; N “”ﬁbs kind of a trip. It was like I found this

oo

”cape that was Charlxe 8 cape. He used to wear it around up
jJ.n the desert. |
e I found iﬁhlaying on the ground out there and we
got up there, and it was too late to take ony shots of the
Arandh icause it was dark.

So we saxd, "Wﬁli,rifvwehpot the camera on a -~
about a second and a half ekxposure and I stand really sti;l
with this candle in my hand,’;t will make it look like X have .
got a bald light in wy hand. And‘it-will look really eerie.”

ARd so we was just sort of just‘piaging=akound.

Ané it did turn ouﬁ pretty good, I must admit,

Q What did you understana the photograph was going .'

to be used for?

A It never got used. I didn't understand it would

.ever be used. .

Q The photographer'that took it was a professxonal
‘ photographer, though?

A Yes. If it had of got used I was supposed to

bt 3
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‘get money for it.
Q  How much were you supposed to get for it?
-A, I don't know. We hadn't agreed on that yet.

-
b
-
e
* *
-
S
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14 {

Q ' So as far as you knew then at the time you posed

for the photograph the motive was money, isn't that so?

>

- B f.'.'hat's so. _
: Q - JWas there any other motive for your posing for the |
plg‘b:tqgra;’:h?.ﬂ -

T 4
ey A - »No.

ST | S o . § you pose for any other photographs up there

at .Barker Ranch?

ey

A ’Yes.
,...: ;Q_ ,Ana were you pa:i.d anything' for any of those
photographs? _
A As far as I know two of those, of all the pictures’

we took, got used.

9 What were you paid for ﬁfxqse,, ‘if anything?
A Of the $1100 apiece that we got for those.

But a lot of other ones, lot of other of those

'photographs that we did take that day - got used eventually, but’

I never got. any money for them.

Always seemed to —- never figured out how they got

) out without gett::.ng mney for them.

Q Were you supposed to get money for them?
A Yeah. |
Q How much were you supposed to get? _
A That was left open for négoti'ati;ons when they got
used; And they just never séemed to -- what it amounted %o,
I néver took them to court over it.
~@-~  Did you feel you were cheated then with respect to

phétographshzﬂat wg're used for which you were not paid?

LT L o CieloDrive.comARCHIVES




_ 13a-2 ¢ A I didn't feel it. I knew it was true.
d 2 0 You were éheated? ‘

3 ' A Yes. S
4 Q Now, I would iike to ask you about an incidehf.{ N )
5 which may have occurred, if it did, in 1970 involving the; -
¢ | burning of a van. _ . ;: )
7 - : ‘He.‘:::e, you the occupant of a van wh,i.cl; burned in = __
s | 19702 - : S - . : r
9 l A -Yes. - '
io _Q 0 What month waéuthai-: in? .

11 | A It would be in March or April. I thought it as )

12 1 April because there was some girl running a::;;_undvthe hospital
13 | an Easter Bunny suit on. And I thouéht it waé Ea‘;si:er..

14 T ) But appa:i:ei\tly the police have toi&_me otherwise.

15 | So I don't éctﬁally know. | | )

16 | ) - But I know iﬁ‘wés elther in Marth or Apri.l.'

17 | ' THE COURT: What year? '

e | THE WITNESS: 1970. L |
19 MR, WEEDMAN: May I have just a moment, your Hono#. '

20 |- THE COURT: Yes.

21 ' (Conférence between counsel and defendant,

99 .~ notreported.)

23 | Q | BY MR. WEEDMAN: What caused that fire?

24 A I don't know.

s | MR. KATZ: Object -- well.

% | ¢  BY MR, WEEDMAN: You had a lighted candle inside
»7 | the van, didn't you? h

28 A YBS; .
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13a-3 1 Q Bad Paul Crockett told you that you should have
2 | such a c¢andle?

Fa . MR, KATZ: Excuse me, your Honor. I am going to object

4 én the »groundﬁi irrelevant and immaterial,

S

5 0.~ - - -_:iff we want to try this lawsuit on the basis of

6 | an- event that occurred -~

7 1 THE CGURT: I ﬁh;l,nk it*s immaterial. iwill sustain the. |

8 [ objection. ..

9 | 5 -..0T ~BY MR, WEEDMAN: Do you kiiow where Steve Grogan was{

10° | viien ryou‘ wéxm:é;_ sleeping in the van the evening of the fire? |

11 A No. I saw him earlier that night at the ranch,

12 at Spahn's Ranch.

3 | 0 Who owned this van?
.: 14 - A Guy nanmed Mark Ross.
5 F 0 ) Ha_id Paul said a_ﬁything to you at all about if you

16 .| 9o down to Spahn Ranch you are going to be burned, or you are

- 17 ': going to be caught in a f‘i::e- -c_ﬂ: something?

18 A No. ' ,
9 0 Do you remember telling anyone that?
fg() | Oh, yeah. .When 1 did go up he said one time, he -

21 | said, "You are going to get buirned." ,
59 :: But I didn't know it to mean a fire. -I figu;éd.
23 | he meant I was going to get burned as far as money went and

24 | é.s far as my time went and everything else went.

25 0 And Paul Crockett's prediction came true then,

2% | didntt it? |

[

4

. 2 | “MR. KATZ: Objection. Calls for speculation and

s |- qéncfus‘ion;

St

~The witness said -~

W

- -~

&Y
¥
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- family, didn't you, Paul?

-pedople tried to ¢onvince me that it was so.

THE COURT: I will sustain the objection.

MR, KATZ: Thank you.

B

) ‘BY MR. WEEDMAN: Well, did you get burned?
A Yesg, I got burned.
Q and to be fair about it, at least for a while you

blamed the family for that, or at least somé menmbers of the

A No. ’ -
Q You never dia? N
A (shaking head negatively.) I was -- tried tof&—

3

But I never -- I would néver believe it.

Q I am sorry. Who tried to convince you?

A The polica. 7

Q‘ I see.

A They didn't try to convince me, but they kept

- saying, "Well, couldn't it have been2”

And as a matter of fact, people even told me that

Clem told them that he had done ift.

Actually I would like to. know what really is true

in that case. I was asleep.

Q .Well, as you sit therevﬁow you don't believe that
Steve set thét van on fire, do you?

MR, KATZ: Excuse me. There is an objection on the
grounds calls for conclusion and speculation.

THE COURT: Sustained. '

MR.HEAQZ: Thank you, your Honor.

MR. WEEDMAN: Well, your Honor, counsel is so pleased,

-

!
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yoa know,
THE
MR,

combating

§ MR,

. MR.

- ey

- arw,

i

-

- THE
afiswers”
1 : - Q
MR,

gﬁg;g§

that he gets in a little hearsay.

COURT: Imnmaterial to this lawsuit. Sustained.
WEEDMAN: Well, your~Hdnor, I bhave no way of
it,

KaTZ: Put on --
WﬁﬁDMANz I don't need counsel's gratuitous remarks.’

'.If he has a remark, let him address it to the

13

| court, youyx Honor.

GOURT: Well, I think it's immaterial. The answer

[ taay beyﬁtriékan. As far as I'm concerned, strike the last’

il

,uﬁx MR. WEEDMAN: You did fall asleep with the
.’ui-

-candieiburﬁing'in the van, didn't you?

KATZ: Excuse me, your Honor. I am going to object

on the grounds this line of questioning is immaterial and

| irrelevant.
THE COURT: I think it is immaterial to our lawsuit.
MR, WEEDMAN: Can we just strike the whole thing?
THE COURT: I will.
MR, WEEDMAN: The whole conversation about the van?
THE COURT: Strike it out. The whole conversation.
MR. WEEDMAN: If I can't go on with it, I will have to

i insist on that.

- THE COURT: The whole conversation is striken out. The

jury disregard it,

MR,

I am being precluded from cross-—examination.

WEEDMAN: T will cite it as an error in this case.

Dénial of due

process, your Honor,

L

-
P

PR
.4

Lo :’

- -
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And I c¢lain it as exrror at this time.

THE COURT: Well, overruled, Ask your next question.

MR, WEEDMAN: Very well, your Honor.

Q Now, going back to on or about September the 7th f{;;

" want bloop, bloop, bloop and so on.

Did he tell you where the body was buried?

No. -
Did you ask him?
No.

No,.
Did he tell you when it had happened?
No.

I - - I -

Did you ask ﬁim vhen the killing occurred?

- this is the last area I will touch upon, Mr, Watking -—- going

{ he told you that he chopped Shorﬁy's head off, and the heé@

¢ A

' back to that time, you had a conversation with my client, and

CieloDrive.COMARCHIVES
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#14 | 1 4 Q Have you told us e'r}eryi-:hing that Steve told you
2 | that time about the killing?
3 | A No. -
4 | @  You haven't told us everything?
5 1 A R Yo,
' 6~ o ) q i: -‘“Iss, that because the prosecutor didn't ask you?
7| —:» -,A :::;‘.\%6.. It is because I didn't think of it.
8 ?‘ S ) _MQ :%fiﬂhen did you think of it?
9 . A o After I got back to my hotel room.

10 T ‘“Q " How many times have you been interrogated in

- -

11 ' E;onnecti?nijiith* this purported confession by my c¢lient?
12 f '_"_;.w-‘ ____1-\_ I would say at leaét a dozen times.
13 - @  ‘And is this something which you have omitted to
14 "tell anyone up until this time?
_15-":' ' A No. ‘ o
) 1’6-- " Q You have mentioned it before?
17 A Yes.- |
8 | - @  Okay. What was itp
19- A In my statement in this court, I left out the
20 | : phi‘r’aée- that Steve used, "when he came to now;" when he chcppedf

2;1_ . his head off.

2o Q  “vheén he came to now" --

23 A ’ "When he came to now, Charlie told me to cut his
24 | head off, so I aid."
.25 | Q- That is an expression that Paul Crockett uses,
% | isn't it, Paul?

97 A No.

28 | Q It is an expression when someone comes o now --

o - CieloDrive.coOmARCHIVES
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A It is strictly Charlie's phrase.

" too, “pdming to now"?

. that expression before, did you, "coming to now"? T

- MR, KATZ: All right. i

' crazy to ask the question.

September 7, 19697

" was with the family. It would have been three or four months

before that.

he tell you who the girls were?

didn'ta=sk?

> 27

Q Isn't that an expression thét Brooks Poston uses,

A If Brooks Poston uses it, he got it from Charlie.
THE COURT: Take your hand away from your mouth, pleasé;fﬁ
THE WITNESS: It is strictly one of Charlie's phrases. | .

Q . BY MR. WEEDMAN: You never heard my client.ugé

MR, EATZ: Excuse me - -

THE WITNESS: Yes. >

I -
A I |

THE WITNESS: I have already said that I did. It's

Q BY MR. WEEDMAN: I'm crazy to ask the qguestion?
a’ It's crazy.
Q When had you used LSD immediately prior to

-y The last time I had used it was way back when X

0 When Clem told you the girls buried the body, did

A No.

0 Did you ask him?

A No«

Q Is it because you weren't interested that you
A I didn't think of it.

-
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Q Did you ask him any questions abouﬁ thig?

A Yes. |

Q What did you asﬁ him?

A The first question I asked was, "I heard Charlie--

:':uéhérlie told me you cut Shorty's head off.® That was kind

~

of lzke a- étatement I questloned It was like I made a

statement wzth a questlon mark.
At '~

R

T -”wMQ ¥~ Yes., Of course, we have heard about that guestien

o

- A. - sThat's all.

g} i,}AQ e I'm talking about gquestions that occurred to you .

-

”“éboutwthé;aetails-of this thing. bid you ask him any more

questlons?
o "‘i‘.‘.
- A " No.

Q ‘About where it happened, how it happened, who the
girls were, and so on? ‘
A Uﬁh;unh.
THE COURT: Speak up.
THE WITNESS: No. _ |
THE COURT: Gentlemen, it's almost 12 o'clock. ILet's
. recess until 2 o'clock.
Do not discuss éhé Case or come to any opinion
or cenclusion. h‘ '
We will adjourn a few minutes eariier.
(Recess was taken until 2 p.m. of thé

same day.)

o
by
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l4a 1 LOS ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, AUGUST 12, 1971
® L 2:00 P.M.
3 . - .
4 ~ THE COURT: WNow, gentlemen, we will go ahead.
5 | ; : ‘ ;e',ople against Grogah. The defendant is here,
¢ | both counsel’ are here., _
7 ' f q-;‘f. ‘. If you will bring in the jury, Sherxff, we will
8 [ ‘move r:.ght. along.
o | :: - -Now, will you please tell us youxr mame again,
10 i ";f JTHE WITNESS: Paul Watkins.
i j_ | THE G!OEIR'L‘: You have been sworn. Pull your chair up so

12 ) ‘yqu can. talk right in{:o the telephone here.

13 | (The following proceedirigs were had

u | ' ~ in open court in the presence of the

5 | Jurys:)

16 1 THE. COURT: I believe the defendant was examining.
7 | - . All the jurors are here and the alternates are

g | here. Thank you.

19 . Now, youw may go aheéad.

0 | MR, WEEDMAN: Thank you.

a1 L

2 |- . PAUL WATKINS,

23 | resumed the stand and testified further as follows:
2u- |
s ' ' CROSS~EXAMINATION {(Continued)

2% ‘BY MR, WEEDMAN:

. 57 S Mr. Watkins, following this conveiksation on or
28 | about September the 7th, 1969, with Steve Giogan, you went

- CieloDrive.COmMARCHIVES
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. Pull it xight up to your mouth.

‘back up to éarker's Ranch, did you not?
A I did. '
THE GQUﬁT: Keep your voice up. Talk in the phone there.

-

Q  BY MR. WEEDMAN: And you remained at Barker Ranch

"Végas for supplies?’ : |

| for a period of time, did you mot, and finally left for Las ‘?*;"

A Yes. -

Q Now, when you returned with the supplies, was Tom |-
- Phillips with you? ' ﬁi ;

a Yes. ’ ; "::

+ 5
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Q Did you return in an autorobile with these
supplieg?

A - Yes.

Q What kind of supplies did you bring back from
Vegas? '

A Food and -~ just basically food. ) -

Who is Tom Phillips? R

He is a friend of Charlie's and is a friend of
mineo -~

6] What did Mr. Phillips do for a living, if yqéi
kniow? -
A A He is -- works with leather. Makes‘leather;g' -
clothes, leather purses, leather things like that. |

Q Was he working in Las Vegas, if you know, at about
the tine that you returned with him to Barker Ranch with
these.supplieg?

A  .Yes. He was working in Las Vegas.

Q bid you ever know of a time when Tom Phillips
worked at Shoshone?

A . HNo. -

Q | Was there any particular reason why Tom Phillips

accompanied you from Végas with these supplies for Barker?

A ¥es.

0 What was that?

A ' I asked hinm to. _
Q Was there any particular reason why y&u asked him

to?

& . ‘*Cause I didn't have a ride up there.

PR g g Wl

-
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- 1 well as the Berry brothers? '

Q Was it his car that you used?

A ¥o. “\But he had a friend who had a four—wheel-drive

| vehlcle, and that's what ;t took to get there.

Q 'So these supplies, I take it, were not for‘the

family, though; they were for Cnbck tt;hnd_Brooks Poston as

e

Py ",.-:-r

A - Mo, they were fbr Brooks, Paul and I.
Q Brooks, Paul and you?mrﬁgsee. Just fgggtﬁﬁhthree
o e
of you, yourself, Paul Crockett and Brooks Posten?- N
. Coa e— o """M ’ e

A . Yes. '

Q Did Tomehillzps understand the supplies were ]ust»' .
) X . e ’r,-> B
Afor the three of you? - _:';"wr T e T e T

e

MR. KATZ: Objection. Calling for a conclusion,”

Your Honox, there is an objection. The objection

' is that it calls for a ¢conclusion.

THE COURT: Give me the guestion again.

(The question was read by the reporter

as follows: | .

"o pid Tom Phillips understand the
supplies were just for the three of youz")
THE COURT: It will be conqluéional. Sustained.

0 BY MR. WEEDMAN: Did you tell Tom Phillips that

you were going to the Barker Ranch with these supplies?

B Yes. He knew what was going on.

Q Did you tell him that the supplies were for your-

|-self, Brooks Poston and Paul Crockett?

A Yes.

0 Did he voice any objection to that? .~
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" A
9

ﬁ Paul,Crockett?

A

]
officer?
A

13

" | have. told us about with my client?

A

" At that time had i?-_

o,

Ee

As far as you know, was he on good terms with

%S—‘u

Q‘ So far as you know, was he on good terms with B
" Brooks Poston? - : ) T ;i ’
1 A Yes. “ o 7 _ . - )
Q@ bid you tell Tom Phillips that Steve~GxoganJﬁ&d y
;'téld‘yqu that he had cut.Shorty’s*head off? :f ?i
A No. T e , , S S

Did you tell anyone, anyone who wasn't a polide -

e SO
’M i _x\ A

B e s T - - ::_;_.L-«e"‘ X ’

T i

s b

Well, did Yyou teli anyone during the month of

Ko.

QQZ ' Dld-you tell anyone durlng Octcbervof 1969 about
| this conversation, that is, other_than<pollce officers?
A No- - - - ’ " -- a7 = T 7 A
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A Uh-huh.
4] And you just wanted to see how ﬁhey were getting
| along? T . - LT
A Yes.- I - .
o bid they regand;yduﬁﬁs A Hember of the family at
that time?. L '

. calls for a conclusion. -

-

0 Did you tell Paul Crockett about it when you
Yeturned to Barker Ranch after September the 7th?

A No.

Q Did you tell Brooks Poston about it?

A . No,

Q Was one of the reasons you wept back to Spahn Ranch|-

in September to get money?
A In *70? i
MR. KATZ: Excuse ne, youriﬁénor.
0 BY MR. WEEDMAN: Septenber 1969.
MR, KATZ: No objection.
THE COURT: 1Is there an objection?
MR. KATZ: No., I withdraw it.
THE‘WiTNESS: I don't even recall the trip. In September?

No, it sure wasn't.,

0 BY MR, WEEDMAN: It was not to get money?
A No. '
0 And I believe you told us earlier that you went out

there just to see the folks at Spahn.

MR. KATZ: ;Excusa me. I will object on the ground it

THE COURT: I think so.

A s

Lutumgtit * b g gt
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16-2 T} Read the question, please.

2 1 | {The question was read bg the reporter

3 - as follows: ‘ |

5 | "0 pid they regard you as. a menmber

5 of the family at that time"“) - ;’_

6 | . THE COURT: "Did they regard you?™ *

7 The question is basically conclusional. However,

8 [' the defense related a long series. of associations in there.

9. | I think maybe there is a fouhdatiéri set up, at least for the

At

10 . consideration, one way or the*of:har, of the jury.

I f : You can answer t}_’{? qugstioq. Is the question clearp
12 | . THE WITNESS: Yes, i:hgﬁue#ﬁ;pn i;_ﬁciear. |
3 | THE COURT: All right. R ‘

14 J: THE WITNESS: I don't know what they regarded.
15 0 BY MR. WEEDMAN: When had you last seen Steve

16 | Grogan priox to the September 7th conversation with him?

17 A When I came down in August

18 Q And when was that. in August?

19 . A ‘When was that?

20 | '3 In August, yes,

o1 A The beginning of the month, the very beginning of

22 . the mnth. o

23 | Q Did you havé any conversation with him at that N
- 24 time? . —— T
.25 A Yes. W_h | -
26 0 " Where did that conversation take place?
. 27 | n' Most of it took place in the -« at the ranch.
28 - Q At Spahn Ranch?

T e

‘t.'

-

e e A el N

. - €ieloDriveCOMARCHIVES

-




16-3 1 | A Yes.
2 : Q Where was Charles Manson at this time, if you
31 know?
4 A He was at the ranch.
5' ' Q So you saw Charles Manson as-WQllras Steve Grogan

6 | ih early August at Spahn Ranch, is that correct?

f.:§ A Yes.

sszf. Q@  How did the family treat you at that time, that

9-lf*is, ih early August when you went back to Spahn Ranch?
10 2 Well, they didn%t -~ they didn't know where I was
11 5.at. Like one day all of a sudden I was gone and they didn't
12 | see me until early August, So they hadn't seen me in a month,
Ig“::'and I didn't say nothing. I just got on my motorcycle and
14 [7 split, snd so they regaided‘me-with--— they wanted to know whereg

15. I went,

16 | Q pid you tell them?
17 o A Yes, '
18 0 Did you tell them that you were through with the

7’1.9; | family?

20 | A No.
21"' 0 Were you through wifh the family at that time?
2 3 No. '

23 | [+] Now we»arevtaiking about the August following the

24 | May that you left the family, are we not?

25 :: A Yes.

26,-3 ") of course, I believe you told us that you left in
27 | the latter part of May and you didn't really tell anyone where

;3 you were goihg, is that right?

CieloDrive.COmARC HIVES



17

10
11
12
13
14

15.
6 |

17

- 18
19
20

" 21

|
‘Q%J

25
26 |

27

28

4288

A Correct.
0 Had you seen any members of the faﬁily during the
period of the latter part of May to the early part of August? -

B NO. . PR i < '—

- 'r"

Q How did you act ‘towards theffamily when you saw
them at Spahn's the early part of August?

A I got out of my car-ana‘I was greeteéed by everyone |

that was there when I had 1e£t and-a few others that weren't

there when I left, some new*people. Everyone was glad to see |

me and I was gldd to see everyone elsergi

0 Did you see Shorty Shg; at”that time?

A No. - T e

0 . Did you see Frank Retz at that time?

A No. ‘

0 Did you see Ruby Pearl at that time?

A Yes. '

0 Did you see George Spahn at that time?

a Yes. "

Q How 1ong“we;e you there with the family, or at.

least at Spahn Ranch, in early August 19697?

a About five hours.

4
bl

ko
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Q; And what was the reason for going to Spahn Ranch
on that occasion again? 

A Just to say hello.

Q Did you tell anyone at Spahn Ranch that you no
1bnge£‘regarded‘yourse1f as a member of the family?

A Mot in those words, as such. But I 4did make that
c¢lear with my wvisit. ‘

o Now, following that August visit of several hours
at Spahn Ranch, I take it that you did not see Steve Grogan

again until September 7th when you had the conversation with

+ him, is that correct?

A Yeah.

Q Now, you say you made it c¢lear by your visit to

. Spahn Ranch in early August that you were no longer a member
- of the family, is that correct?

A Well, I didn't turn in my memBership card ‘'cause
I never had one.

Q I understand.

A Never was one.

But by my.actions and just the way I was, I made it

clear that I was doing my own thing.

Q Did you have any conversations with Steve Grogan

" in September about the fact that you no longér regarded yourself

as. a member of the family?
| A No.
Q We touched on this once before, but did Charles
Manson ever tell you to quit following him around, that he

was not your father?
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{ my disturbment. - Ll

“around and relaxed and calm, and then if he came in the xoom

MR, KATZ: Objection, asked and answered, your Honor.
{Short pause.)
MR, KATZ: Your Honor, I have no objection.

THE COURT: Well, I am thinking. I am sorry.

MR. KATZ: Yes. . -

THE COURT: You have got a questigﬁ there.
MR. KA@Z: I can withdraw my objection.
THE COURT: You withdraw-it? =~ -

MR. KATZ: Yes. No problem. ERR

THE COURT: All rlght.?*Thaﬁ ends the argument. Stops

.‘.'—5‘

-

.

MR. RATZ: Thank‘you,_iéﬁr Ho@ér;:"
9HE COURT: all right., o
Answer the question.
THE WITNESS: Yes. _
MR. WEEDMAN: I forgot what the guestion was.
I am sorry, your Honor.
Tell us what he told you in that xespect.
In that respect? - ‘

Yeah,

[ o I S ]

Well, he used to say that quite often to everyone,

And as a matter of fact, he used to get rather uptight because

every time like, say, there would be a bunch ©of people sitting |

everyone got on the point.

Q Are you telling us he didn't 1iké that, or he did
like that?
A He nsed to express that he didn*t like that, but-~

. —

¥
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name Liz. Thbs
A That I did what at the Barker Ranch with her?
Q That you went to the Barker Ranch with someone

Q Excuse me. GO oh.

A it was his creation. If he didn't like it, that's
the way it was.

Q Did he ever tell you that you were a little boy
who has been looking for his father?.

A Yeah, he told me that.
0 Did you resent his telling you that, Paul?
A Well, at first I used to resent it., But then I

started looking at it.
and the more I looked at it, the more I saw that
it was true.

So I took off and left the whole scene completely.

Q You feel you're still a little boy looking fox your
father? T ;;%

A No. ; . o

Q You think.yaﬁifouhd gsuch a father in Paul
Crockett? IR A R -

A No, I found a fatﬁ;¥.1£ myself;' | o

Q You indicated, I believe, that you went to the

ranch on oné occasion, that is, to Barker Ranch with ‘soreone

L T e

called Liz.
A I didn't indicate no such thing.
Q I'm sorry. Then I misunderstood.
You mentioned, however, someone named Liz, I

believe. VWho is Liz?
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LI

: A Liz is a young girl.
5’ 2 | Q What is her last name?
‘ A I don't know.
4 Q Does Liz Freeley refresh your memory with
s | respect to at least what she was called?
5 | A Yes.
7 | Q Ts that the same Liz you are talking about, Liz
g8 | Freeley?
9 | A Yes.
18 fls 0|
1
12
13

14

16 |
17
18
19
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26 ' oy

27
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| . it assumes facts not in evidence. Counsel restricted the

I been no question pendinglconcerning whether or not he discussed

‘Brooks Poston. or Paul Crockett about this conversation you told

0 - Did you know her also as Liz Morehead?

]

NP.

0 Moreland. I'm sorry.

A No.

) Moreland. Was there any reason particularly why
§6u didn'€ tell Brooks Poston oxr Paul Crockett about thisg
conversation that you told us at least that you had with Steve
Grogan about chopping Shorty's head of£?

MR, KATZ: Excuse me. I'm goiﬁg to object on the ground
.scopg'of‘his questions to September of 1969, and there has

this fact with Mr, Poston and Mr. Crockett at some other time.
THE COURT: Read the question again, Mr. Reporter, '
MR. WEEDMAN: Counsel is correct, your Honor, as far as
it goes; |
THE COURT: All right, Withdrawn?
MR. WEEDMAN: It is true, your Honor, I have only talked
about September,

0 Is there any particular reason why you didn't tell

us about with Steve Grogan in September of 19697

a . Yes, there is a reason.
13 What was tlhe reason?
A The same reason I didn't ask Clem any more

questions about it, the same reason I didn't say "Why? Where
did you bury the body? Where this and why that?”, because I
didn't really want to know and I didn't figure they really
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]

Q Now, when you had an interview with Sgt. Paul

300 whiteley of the Los 2Angeles Sheriff's Department,do you know
4 | whether or not that intexview was-tape-recorded in any way?
3 | A With Paul Whiteley;? .

6 g Yes. T T E

7_ A In Independence?. - L ol

8 Q Is that where it jt':.‘ook'— l”ace'-,\?;;{ '

9 A Yes, dh‘ o f
10 0 Yes. Was it tape-;;:ecbr.:ded "in any way?

1 A I don't believe g:_g. -_ R ‘:‘;

12 0 Pid you sign any ‘srtat?élﬁfe}“itsf of any kind?

13 A NOo..

. 14 0 | ‘G;i.ven to any police officers.?A
' 15 . No. I didn't sign any statements.
% - 0 Were ahy statements prepared for younr gignature

17 | that you know 0f?
8L A No.

*1_9 ‘ 0 Finally, when you took this Army physical, did you
20| gell the Army doctors that you were crazy, or words to that

2l | effeck?
22 MR. KATZ: Your Honor, there is an objection on the

23 | grounds it is immaterial and irrelevant.

24 | THE COURT: T think so. Objection sustained.
25 7 0 “ BY MR. WEEDMAN: Dj.& you indicate any unusual
26 : mental state to these doctors during the course -of your
. . 27 | physical examination? ‘ |
A 8 f MR. KATZ: Same objection.

- -
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THE COURT: Sustained.,
MR. WEEDMAN: Your Honor, I wWould like to make some
record. Perhaps we can approach the bench,
THE COURT: All riﬁht. Step in chambers.
(Tbé following proceedings were had
in chambexrs:)

THE COURT: We are in chambers, The defendant and‘counséi

are here.

| Go ahead, Mr. Weedman.

MR, WEEDMAN: Your Honor, I just wanted, just for the
record, to urge that it should be admissible because it does
go to_the mental competency of this young man. We are talking
about him taking a physical during the first week of

| September, and it is immediately following'that he tells us
| ne had this conversation with Steve Grogan, and I think it is

naterial,

If, for example, he would answer yes, he did tell

the doctors that he was crazy, or woxrds to that effect, then I |

'-'think it would have some bearing on his credibility, your

Honor.

THE CQURT: Wouldn't that be more to be elicited from

. the doctor that gave the examination and said, "I examined

| Watkins and his condition was such and such?"

MR, WEEDMAN: As long as, your Honor <~ if you feel it is

s/ ‘material, then I submit that I should be able to prove it up

ﬂ_with any competent withess, and I think -- Watkins was there.

THE COURT: Watkins may say, "Well, I took the examina-~

tion and fhere is something wrong with me mentally."” That is

CieloDrive.comARCHIVES




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

257

26

27 -

28

what you think he might say, something of that nature?
MR, WEEDMAN: Yes, your Honor.
THE COURT: And the reasoning from that being therefore

. there could be something wrong w;th"hls;mental reasoning at

the time of the alleged eonfession of G;ogan to Watkins?

MR, WEEDMAN: Yes, yonr Honor, .

THE COURT: That is yogx thea;y?fﬁf

MR, WEEDMAN: Yes. Thénk yOU. 'Tﬁé% is it exactly.

THE DEFENDANT: Not exactlf.' Can T add a few things? _

THE COURT: No, wait a“minute. YOui counsel will speak. }
Take it through your counsel. S

THE DEFENDANT: It's hafd beqauségg'll ask him and it
doesn’t comé out the same as I would sé;jit¢

THE COURT: Do you want to say something?

MR, KATZ: Yes. ‘

THE COURT: All xight. What is your theory?

MR. RKATZ: I think it is immaterial and irrelevant in
that any statement to be elicited from this witness would be
so possibly inflammatory that it would outweigh any probative
value, There .is nothing here to indicate thét there was
anything wrong with the person mentally.

_ If Mr. Weedman wants to ask a direct question,
whgﬁher'o; not he was incapable of successfully completing
the examination because of some mental defect, he can ask such
a question. But I don't want him going into any specific
things.

THE COURT: I think the gtatements of Watkins, no

question, would be hearsay. I think you could ask him, if you

- [ —

2’
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| want tos:

26;3

"You took an examination a week before
this allegéd”sﬁaﬁement from Mr. Grogan?

"Yes. ) )

"Now, Mr. Watkins, at that time what was
youf-mental condition? Were you in possession
of yourself? Did you have mental problems,
mental akerrations oxr not. A

"Yes, I did, or "No, I didn’t."

That is what I think you could ask him; in that

fagshion. Otherwise you are going into hearsay, what he said

to the man that gave the éxam, and it is obviously hearsay. .
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#19 1 MR. WEEDMAN: Well, all right. Well, I will ask him,

E. 2 | then, what his méntal state was.

3 | THE COURT: I think you are then entitled to that

4 | question.

5 MR. WEEDMAN: If he Says no, 1}1-3 mental state was all

6 | right =—-

7| THE COURT: That is a hazard, a gamble you take.

8 | MR. WEEDMAN: Then I think I should be permitted to ask

9 1 him if it isn't true that he told the doctors lhe was crazy.

0 THE COURT: Now,wait.

n MR, WEEDMAN: I have a good faith reason for asking this,

- # | your Homor.

13 ' THE COURT: Well, but do you have a reason to follow

¥4 | that up? Can you reasonably advise the court that you could
’ 15| sugtain that? That he did say such a thing?

16 MR. WEEDMAN: Yes. As a matter of fact, I am prepared

v to offer, and it will be part bf our defense, that during

18 | this purported conversation with Clem —-

B THE COURT: With the doctox? | i,

LA MR. WEEDMAN: No. We have two ‘w:t.t‘.neSSeB who will testify

2 | that watkins told them that Paul Crcckett had coached him with

2 réspect to how to beat th,e phys:.cal, that Crpckett had‘ told

. " . ’s - - ' }1
# | him a manner in which to fe:.gn —_— ‘ ’ :

# THE COURT: Told the witness Watkins? ,» ,: {» .

25, t’l," R 4’4‘
MR. WEEDMAN: Yes. '

% -~ lung trouble, and that'e'vwa-t:.kj.ns’ by his own?i

T2t

' 28

| statements to our witnesses, went to take the physical, and he

| deliberately acted crazy.
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THE CQURT: Watkins did?
MR. WEEDMAN: Yes, In an effort to beat the physical,

" | 1f you will.

THE COURT: Who did Watkings tell that to?

MR. WEEDMAN: He told that to Mr. Grogan, and he told

| that to Brenda McCann, otherwise known as Nancy Pitman, and

" also to Squeeky, Lynn Fromme.

THE COURT: You can ask Watkins, "Did you tell Grogan" —
and who is the other man?

MR, WEEDMAN: Two other girls,

THE COURT: All right.

MR. WEEDMAN: Lyhn Fromme and Nancy Pitman, Brenda McCann.

THE COURT: "On such and such a date did you tell them

' that you were disturbed mentally at the time you took the

physical?"
I think you probably could ask that question,
If he tells you, "I was in good shape mentally
when T took the examination," --
MR, WEEDMAN: Yes, your Honor.

THE COURT: Get your question in. If he says, "I was

. in good shape, my mind was clear, nothing wrong."

"All right, lsn't it trué that you told these people

!
t [
i L.

s
v

MR. WEEDMAN: Other%iiﬁe N
THE COURT: "Such and sudh a day that when you took &he
examination you wére sick mentally?" Whatever“it 15;
I then think you would be entitled to that.
vhat is the relationshxp between the date of the

- -

ool

.r
o . o
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physical and the date of the alleged statements to Grogan?

MR, WEEDMAN: About two days later.

THE COURT: I think it is a matter you should be entitled -
1 o do. ‘

You want to be heard on it?

MR. KATZ: ©No, your Honor.

THE COURT: All right.
(The following proceedings took place in
open court outside: the preserce of the
jury.)

THE COURT: Now, gentlemen, we are back in court. People

" against Grogan. Counsel are here, Bring in the jury, will

- you, Sheriff, please.

THE BAILIFF: Yes, sir.
(The following proceedings were in open

court in the presence of the jury.)

THE COURT: Now, we have all the zegular plus the' alternat
- Jjurors.
You may go ahead.
Q BY MR, WEEDMAN: Mr, Watkins, what was your mental

condition when you were examined as part of your --
THE COURT: Now, may I interrupt one moment.
MR, WEEDMAN: Yes, your Honor.
THE COURT: Not trying to d%frﬁpg_you.
MR. WEEDMAN: Yes, your HonoZ.’

THE COURT: Would you set the date, the date of the

physical? The alleged date of the examination you are going

to speak of.

e

Y.
—
1 i
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MR. WEEDMAN: Yes, .
0 When did you take your army physical, Mr. Watkins?
A September 3rd.
.
T
Lok AR
« | { ‘«
- “ . r " 1 ;' 4 .
l. " * l 5 ?i‘
Ty,
i ) * '
it ' ‘3" :*-\
¢ ) 3 L]
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THE COURT: Of what year? | .~ '~ ..
THE WITNESS: 1970, as near as I‘reca%l.

0 BY MR. WEEDMAN: 19707 ‘o PR

A No. 1969. , , ,
Q All right.

And so then it was approximately four days after

| that that you had this conversation that you have testified

to with Steve CGrogan?
A o8,

Q what was your mental condition at the time you took

your army physical, Mr. Watkins?

A What was my mental condition?

Q Yes.

A Normal, Just the way I normally was.

Q Okay. As far as you were concerned, was there

. anything wrong with you mentally at the time you took your army

| physical?
A .
o Didn't you feign, that is, pretend to be mentally

ill during the course of that physical examination?
MR. KATZ: Excuse me, your Honor. Thére is an objection
only on the grounds of the ambiguous phrase, "mentally ill."”

We haven't defined that so any answer to that

would be ambiguous.

THE COURT: You have an objection in?
MR. KATZ: VYeés,.
THE COURT: Read the question, please.

{The question was read by the reporter
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Y
t

as follows: . e
"o Didn't you feign, that is, pretend
;B
to be mentally-ill-@Quring the course of that:. .

B 1]
, . N
P - il ‘-.;-{,
. L

physical examination2") ‘'
THE COURT: You may answer tha;guég;;on;e,;
i AT IR
THE 'WITNESS: No. SR

Q BY MR, WEEDMAN: Did you ever tell my client, Steve

' Grogan, after September 3rd, that you had acted c¢razy, or words |

_‘to that effect, in front of the army doctbrs?

A I wouldn't ~- I didn't use those words.
' I will tell you the words to that effect.
Q All right.

Well, I am just saying to that effect. Tell us

~what you did say.

A I told the truth about myself.
Q What was it?
A And they would generally figure I was pretty crazy.

I told about my past and some of the thoughts that

- I think, and the thoughts that I had thought and some of the

things I had been through, and just answered the psychiatrist's

| questions.

And they didn't tell -~ I didn't tell them I was

Crazy.

They told me I was crazy.
MR. WEEDMAN:l All right, Mr. Watkins.
That's all I bave. Thank you. ‘
THE COURT: Is that all, dgentlemen?

MR. RKATZ: ©No, it isn't, your Hondér. I have quite a bit

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 | of redirect.

[ 2 | THE COURT: Redireat?
3 MR. KATZ: . Yes.
N THE COURT: All right.
5
6 REDIRECT EXAMINATION

; | BY MR. KAT%:

8 “ Q Paul, once again we are back to the right-hand side
NDX o | of the table at least as we look towards his Honor,
10 _ You were telling Mr, Weedman about Charlie's

1n | espousing helter-skelter around the winter, or Decenber of 1968,
12 | I want to direct your attention to that part of
13 the period in December 3just prior to New Year's when Charlie

14 | returned to Barker Ranch. Do you have that in mind?

.’ 15 | THE COURY: Now, you are speaking of December of '587
i6 MR. KATZ: 1968, your Honor. December of 1968.
17 0 Do you have that in mind?
18 THE COURT: I mean to say '68.
19 1 MR. RATZ: '68.
2 [ THE COURT: That is what I want to get at.
21 THE WITNBESS: dJust before =-
22 . THE COURT: Just a minute,
» ' All right, go ahead.
% | MR. KATZ: Thank you. |
5 | Q Am I correct in saying that jug‘t':before New Year's

2% | Charlie returned to Barker Ranch,where .ybu_'were?
. , b 3 !
2 A Tt was New Year's Eve.! ! -

Q All right. SR % S
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1 started rapping about a white Beatles album, is that correct?

about the white Beatles album and its si%niﬁicance insofar as

- us what Manson said about helter-skelter'at that poiétﬂwhen
R Y LI

‘he was discusging the Beatles, .

| tion now, so we will have it clear again.

| album. Those of us who were in ILos Angeles when he wgspft therﬂ

and I believe you told Mr, Weedman that Charlie

A That‘$ correct.
Q Was that the first time Charlie started to talk

.

helter-skelter? B *é?lj
A fhat is the fitsﬁ‘t;me;hé started to talk about it
st all. R R N T
Q I want you to atart atrtﬁéﬂéexyfbeéi%ﬁihgy;ﬁd'ﬁéil

f
¥

3

A Well, he said, "Are you hip"--

-

4

THE COURT: Let's set our date, please.
MR. RATZ: This is Decernber, New Year's.,
THE COURT: Well =--

THE WITNESS: New Year's.

THE COURT: Wait a minute:. Set the date of the conversa-

Q Will you please tell us the date of the conversa-

a2 New Year's of 1968-69,

PHE COURT: '68 coming into 'B9?

THE WITNESS: ‘68 coming into '69.

THE COURT: Is that right? All right, go ahead.

THE WITNESS:; He asked us if we had heard the Beatle

And said, "Yeah."
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1 | And he said, "Are you hip to what the Beatles are
‘. 2 | saying?”™ i

3 | And said, "No."

4 So he proceeded to tell us what the BP@tles were

5 saying, And he said, "Did you ~- are you aware of the song,
.+ 6 | Helter~Skelter? Did you hear that, or are you aware of it?
7 "Are you aware of what they are saying?"
8 | And I thought back aqd: the words were "Helter-
9 | sKelter. It's coming down ,’fa‘(st.‘;" And a few other words.
10 _ And so he fqegan to j;;};erprejc it and say #tlat helter-|
1 | skelter meant that the Beetle;js were pr.,c;ph'esy;inig a ;:igvblgtion

2 | which was on the brink of happening,.

L .
[ ¥ o-

20 fls i | SRR
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| Did he limit it? oOr what was it?*“" -

telling me this, yes,

0 Between whom?

A Between everyone; a complete apocalypse-type

revolution to wheére = particularly between the blacks and

. the whites, but that all the racqs would wind up being in it.

THE COURT: Let me get this. : '“‘

— e
.

Is this just supposed*to happén ~- did he say this |-

- Was to happen in the United Statesvor al@ over the world?

Ja'ﬂ

-

' THE WITNESS: Supposed to happen al;.over the world.
THE COURTD: Everywhere, -is that it?
THE“WITNESS* Yes, that -is iﬁ. -

L)
-

THE COURT: All right. Go a;:he.ad. na

THE WITNESS: As I understood it

0 ' BY MH. KATZ: ﬁhat.else did Charlie say at this
time? wWe are talking &bout New Year's Eve of 1968 and New

| Year's of 1969.

A He said they were laying down a lot of heavy stuff

~and it really blew his mind and that the Beatles, which is
'holes in the infinite, and God was talking through them,

THE COURT: To Charlie, right?
THE WITNESS: .To the whole woxrld,
0 BY MR, KATZ: That is Charlie Manson? 7

THE COURT: Well, ail right. I understood it was a

THE WITNESS: Yes. Well, Charlie is the one who is

but supposediy it was not just talking to

;hlm, it was talking to whoever listened.

THE COURT: I'm lost on it, then.

e o -

K
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20~2 1 | - Charlie was tellirng you -- let's try it from the
2 Segiﬁning. _ o

3 A ‘ - What was Charlie telling you about God talking to
I 4 him? what did he say?

; - 5 | ‘ THE‘WIﬁNESS: He said that thréugh the Beatles, the

- 6 | infinite, or God, was prophesizing or telling him, telling

‘f ' 7 | everyone, that therxe was a révolution.
- g | THE COURT: Telling everyone?

9 | THE WITNESS: Yes; everyone who had the awareness to see
Ej 10 it, that Eﬁer& was a revolution about to take place, and that

11 ‘ it was ~- then he began to say how it would be and began to
12 ‘Ainterpret all kinds of parts of the albuﬁ. He didn't really
13 j' talk too much about it that particular evening.
.‘ .14 - | .0 BY MR. KATZ: All right, In any event, that was
| 15 | the first time that Charles Manson had discussed this concept
16 *{ of hgltet-;kelter in connection with the white Beatle album,

.17 is that correct?

18 A That is corract.

19: : Q You told us that arxound January 15 of 1969 you
20 moved toltﬁavGredham‘Street address,‘is that correct?
| a Yes. o

22 ; Q {‘ Now, at Grésham-Streeﬁ did Charlie start to

23 | embellish. on that theoxy of Helteruskelter.and develop it
24 | further in the context of the family and the family life?

25 | - A - Yes.

26. 1 .9 _._Wiillyou teil us what Charlie discussed in terms
. 27 | of heiter;skelf:er with the family in the family just following

28 | January 15, 1969, when you were residing at the Gresham Street
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20-3 1 house with the family.
. 5 | A . Bl1l right. |
) 3 - Well, you are going to have to -understgnd as I'm
4 | talking that tl_x-is- picture which I!m.painting for you in this
5 '] short time ~- what I'm te,llihg Yb.,l*l"'is Bomething that it took
6 . Charlie mﬁnths to tell us. En othé;; w%ds, he would add a

7 " little bit every day.. The:c_e—js :{a-:" fj_.tti!;e-__;bit more came through |
g -| and he would say more. In -oiher.‘wox:d,s ._"ii:'m telling you |
9 somathing‘t‘hat hé told us mi‘é::: a_“iiério& of months. He

10 | wouldn't sit down all in »one_'"'*nigh-t':’ and say what I'm sitting

1; | down and saying. N

\

15 Q All right. I want to direct your attention to the
'1,3.  time period in which you stayed at the (?;resham Street house.

A Okay. ‘
15 B ) Now, over that entire period of time ~-- and I

16 bé_lie\;e'you said it was from around January 15, 1969, till
17 | the spring of '69; is that correct?

;1.3- A  Yes.
19 | 0 AJl right. Tell us in this time period what he
59 | Giscussed with the family insofar as it concexns helter-skeltex

5; | @and the future course of the family life.
éz ] a Well, first he said how it would start. The way
33 he said it would start would be that the blacks. were getting
4 | ToTe and more uptight, mad at what was going on, 80 they

. ns | would rise up and kill a bunch of whites -- just go in and

' 2%. do some really vicious murders up in the rich districts of

g | As a matter of fact, in the Gregsham Street house

-~
. . »
P +
L

v
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he talked about in the Bel Air district; that there would be

| - some really vicious marders in which the bodies would bhe

chopped up and little boys would be all cut up and whole
famxlz.es would be chopped up in litkle pieces.

Then this would incur the wrath. of the white

| people and they would go into Watts with guns and shoot all

the ﬁncle Tom niggers ~- is what he called them -- the

_‘g'a‘::‘barg'emen and allil the ones who cate.;:ed to the white man,

So then he would have nmissed the. tiué Negro, is
wvhat he gaid, who prove'é to be the B;‘Ladk Muslim, and the
Black Maslim would come.in front of the people through the

media of television and sayf "Look what you have done to my
‘people,” and then that would spil_.i;l: the whité man in half or
- into different factions and they would all begin to fight

an_tox,igst. themself -~ this one over here being prosblack and

} -this one over here being anti this group and anti that group,

and theéy would all be fighting and the fighting would be

. happening in the streets, everyone killing everyone else,

and then whoever was left over -
THE COURT: Aftexr the killing? ‘
THE WITNESS: After the killing, whoever was left, then

the Black Muslims would come up out of hiding and slaughter

| all the rest. -

0 BY MR. KATZ: That would include. those whites who

| had suxvived?

B Those whites who had survived, Any race that had

-survived, besides any blacks, because he said -- because the

| white man was on top and the black man was on the bottom, that |
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things ware-‘ going to réverse,-go comp}gtglg- opposite, 'so ;;hat

the black man would be -on téfié-%nd-.the.-.white man would be on -

) o

the bottom, TN e
That all made sense to.me....I just ate it up like |
; ) . . o . e o . s
{. .1t was good stuff, : . )
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0 All right. Go on.

A At first, and then there was no -~ all we were

‘ going to do, we were going to —=-

THE COURT: By "we" you meah the family?

THE WITNESS: The family, ves.

THE COURT: What was the family going to do?

THE WITNESS: We wasn't going to get killed. We was

going té get out of it. We were going to take off and go to

| the desert.

THE COﬁRT; That is the Spahn Ranch, you mean?

THE WITNESS: The Barkef Ranch.

THE COURT: The Barker Ranch?

THE-ﬁiTﬁESS; And we was going to find a hole, which

" the Revelation, the Ninth Book, the Ninth Chapter of the

~

‘Revelations is supposéd to be about helter-skelter, accordinék\

+0 Charlie. The Beatles are supposed to have been -~
Q BY MR, KATZ: That is the New Testament you are
referring to?

A The New Testament, yes. The Revelations is the

last book of the Testament.

THE COURT: You mean that Charlie was gquoting this to
youz?
THE ﬁIfNESS: Yes.
THE COURT: The scriptures? Quoting from the bible to
you? . A
| THE WITNESS: Yes.
THE COURT: Go on now.

THE WITNESS: The Beatles were supposed to have been
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2082 1 four~headed locust in the Ninth Chapter of Revelations.

2 THE COURT: Was he reading this out of the bible to

3 | you?

4 THE WITNESS: Yes. e

5 THE COURT: Go on. ‘ ’ oo

6 THE WITNESS: And then later in éi;t Ninth Chapter it

7 | speaks of thie pit, and Charlie sald this was a hole that
8 | existed in Death Valley. He got‘quitefelaborate about that

S -~

9~:; deal, about 1iving in a hole, We were supposed to live in

‘10 ?: this hole while the revolutmon went on’ sp that there would be
11 1' a white race presexved on thq'plgpet, chause then after the
12 }‘,;evolutibn was over, which w&é sgbﬁpse& to take 50 years, we

- 13 :1~were supposed to emerge from this hole, and then the black man

14 ‘would have had his £ill of killing, and Charlie would scratch
15 y?hiﬁ on his'fuzzf head, kick him ;n.the.butt, and tell him to
16 -Z go pick cotton, ' |

17 0 BIIMR. RATZ: Did Charlie say that or are you

18 | saying that?

9 A Charlie saild that.
20 1 Q These are his words?
21 A Yes.
22 . ) | And then we wogld‘livé happily ever after.
23 THE COURT: Now, I'm having a little difficulty follow-
24 ; ing the reasoning here.
25 |3 Let's get back up a little bit.
26 | Charlie tells you that'reading in the Book of
27 Revelations, in the bible, as I get it, there is a hole in

28 : Death Valley? Is that it, a hole in the valley up there

- - R
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1 | where the Barker Ranch is?

2 | 7HE WITNESS: A cave-like hole, a great big cavern.
3] THE COURT: And the family is to go to this hole and
47»_ livye?

5 | THE WITNESS: Yes.

6 | ' THE COURT: Is that correct?

[ THE WITNESS: Yes. |

8" . THE~COURm: Then there is a revolution.that—isrgoing'to

9 | 1ast about 50 years, did you say?

10 | - <THE WITNESS: Yes.

1 :: o TBE‘COURT; During which people are just killing each
f2, ; other all the time? '

13 | THE WITNESS: Yes.
14 | - THE COURF: Is that right? You tell me if I'm wrong.

S ‘J - THE,WITNEssﬁ You've got it straight so far. )
16 | THE COURT: Then at tﬁe'end_of 50 years, who is going to

17 be left alive under his theory now?
18 4 - THE WITNESS: At the end of 50 years the blacks would
19 1 have killed all the remaining white people and all the remaining

- 20 races in between black and white.

21 | . THE COURT: Now, wait.
22 THE WITNESS: Leaving niothing left but black people.
23| - 'PHE COURT: All right. At the end of the 50 years, all

- 24 | 'the white people would be killed, is that right?

- 2 THE WITNESS: That's right, according ﬁo -
T THE COURT: BAnd the black people -~ would there be any
@ 77 | black people left? ' ‘

28 f THE WITNESS: Yes.

S | - ——uCicloDrivecomARCHIVES



20a04 - THE COURT: There would be?
.3 5 | THE WITNESS: - Yes.
5 | THE COURT: Now, what was Charlie's plan at that point?
i |- THE WITNESS: To come back up out of the hole.
5 - THE COURT: This is at the end of-_"é’() years?
6 THE WITNESS: Yes. - T
7 - THE COURT: Now, he ha;" bee_p"in t;e hole 50 years, is
8 that right? - - ”
o 1 THE WITNESS: Yes. 7_': -
10 THE COURT: I'm talking fact,-is Ehat right?
> i1 £) THE WITNESS: That's r’.f.-’?htf - «a - }
12 _ THE COURT: The family.is to-be .'.'.;; ‘the hole wit'h Charlie -
13 for 50 years; right? N S
a o THE WITNESS: Right.
. 15 1 THE COURT: The fighting is going on; right?
1% THE WITNESS: Right.
7| lTHE COURT:_A At the end of 50 years, all the white people
18 | would be dead; right? |
19 | THE WITNESS: Right. |
30 . | THE COURT: Then Charlie comes out ‘ofﬁ-thég hole, is that
91 right?
2 1 THE WITNESS: Right.
23 . THE COURT: With the family?
oi | THE WITNESS: Right.
25 A THE COURT: Now,; what does Charlie do at that point under
2 | his plan?
. 27 | K ' THE WITNESS: Then supposedly the bla¢k man will be A
28 filled with, éccOrding" to Charlie, the way it was told to me -+
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_and Charlie is going to say, "I forgive you,”* and kick him in
| the butt and scratch him on his fuzzy head‘&nd tell him to go

théen —=—

THE COURT: Talk out to the people, too;

PHE WITNESS: The black man was suppqsediy to be filled
with remorse for all this killing. o

THE COURT: Remorse for killing the white man?

THE WITNESS: Right., And so he is té lock at Charlie

pick the cotton and take his part of being the servant. And

THE COURT: Well, now -—-—

THE WITNESS: «-~ Charlie would set up his kingdom,
according to the prophesy of the Revelations.

THE COURT: Wait a minute.

THE WITNESS: Which is the second coming of Christ.

THE COURT: Wait a minute, I'm catching up with you
here. k

THE WITNESS: Okay.

THE COURT: We've got Charliée and the clan, the war is
over, Charlie has come'out of the hole. Now, the white people
are all’supposed to be dead, is that right? Is that it?

THE WITNESS: Yes.

THE COUﬁT} All right. ©Now, Charlie at that time is
going to set himself up as a kingdom? Is that what you're
saying?

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: Who was going to be in the kingdom?

THE WITNESS: The family during that time would have

grown to be 144,000 strong.
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THE COURT: Well, the kingdom would consist of the

family? -
THE WITNESS: - Yes.

THE COURT: And who else? _
- i ¥ ",.
THE WITNESS: No one elge; just the family.

THE COURT: That is the kingdom? .

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: Right?

THE WITNESS: Yes, of 144,000.
the prophesy, is supposed to ;have;':"gjrown" by that time.
THE COURT: Now, the prophesy. Wﬁét.proPhesy? You mean

the prophesy in the Revelations or-the brbphesy that Charlie

is making?

THE WITNESS: The prophesy that Charlie made according

to the Revelation.

from the Revelations.

et

~In other words, he goé the number 144,000

B

=3
—
R N

- b T

]

The  family, according to

-

P
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THE COURT:

Yes.

LI

h:;

™

4

[

5

THE WITNESS:

. ¥ 3

would go to how Charlie proPhesied it to mequ :.‘ I

X

THE COURT:

right

- you?

THE WITNESS: Yes.,

THE ‘COURT:
THE WITNESS:

THE COURT: What is the chapter and verse?

THE WITNESS:

THE COURT: Let's get the chapter again.
chapter?
THE

WITNESS: 10th Chapter.

THE COURT: All right.

You don't know the verse?
THE

WITNESS: WNo.

THE COURT:
THE WITNESS:
words of the verse, but it said something about the ~-
angel, the ténth angel, or the eleventh angel.

That's where he comes down. And I don't ~-

got a Bible, I will read it to you.

THE COURT: Well, =~
THE WITNESS: But I don't know.
THE COURT: I don't want to be facetious but does

say it refers directly to him at that point, is that it?

THE WITNESS: Yes.

So ££, 1ike I say accord:.ng to the prophecy,
LI b

F) f
4 f

Is it Charlie’s theory that he is flgured

in the Book of Revelation? 1Is that WHat he is telling

, e S U
That's him thdy are téikihg about.
Where is he in the Book of Revelation there?

He is in Chapter 10, is where he comes.

I don't know what verse it ig, but it's --

What is the

What does it say about Charlie at that point?

I don't remember exactly the verse or the

some

if you

Charlie|
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THE COURT: OFf course it can't mention the word "Charlie,'
It must say something else there, is that right?
THE WITNESS: ©No, it doesn’t say Charlie, no.

THE COURT: What does it say, that is what I am getting

" at.

THE WITNESS: I don't know. It says the tenth angel,
or the eleventh angel, of something like that there.

THE COURT: Is that Charlie?

MR. KATZ: Well, excuse me, your Honor.

THE WITNESS: According to my understanding, sir, that's
the way it is. I understand it.

THE COURT: The angel is Chariie?

THE WITNESS: Yes.

That's the way I -- that's tpé;way Charlie told it

to me. According to the way I,ugderg;?o% ﬁhat he said.

THE COURT: That he was ﬁgefénéél referred t6 in the
tenth chapter? : I ";J O : !

W b . T e
l:}-" 1-*‘t o - e - 5} —

THE WITNESS: Yes.

PHE COURT: 1Is that right? PR

r o i i
THE WITNESS: Yes. That's right. W .

THE COURT: If I misleéad you or;m;sgﬁate5it,'gbu‘¢b§rect
e,

THE WIINESS: WNo. That's correct.

THE COURT: All right. Go aliead.

MR, KATZ: May I continue? Thank fbu, your Honor,

Q All xight.

Now, so I understand it at this point at Gresham

Street hé was preparing the family to repair themselves

~ CieloDrive.comARCHIVES
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to the desert to await the coming 6f the revolution, is that

| corxect?

A | Yeah. He was --'we were doing many things at that
| point.
| Q Well, but what I want to understand is, was it part

| desert where they would await the coming of the revolution?
“the ~- that wasn't straight to me if we were going to wait for

{ and go there.

. the desgert was all the time.

| into Nevada, around Las Vegas to gﬁshbrth above ~—~ way above

. desert.

of Charlie's philosophy in discussion with the entire family
that the family would have to repair to some place in the

A Well, I don't know if we were going to wait for
it to start there, or if we were going to wait till it started’

Pretty soon it got so that I believed it so whole-

heartedly that I would look out and see what the nearest way to

Q All right, '

Now, in this connectioqiaié,Chariie start discussind

the importance of the desert aqd:?q ﬁa&ticular, Death Valley,
the use of Death Valley? . g;’£¥"

{

A Yes. O P C T U R
Q What aid he say iﬁ~th&t’ré§ara at'Gfééhém'Street?
A Well, at that point we bought. three ‘hundred dollars'

worth of maps of the desert from -- from Los Angeles to way

Death Valley up into thé desert around and down into the
southern desert around the Mexican boxrder.

We bought all these maps and we began studying the
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maps that the family might be able to ascertain this hole

. place beneath the earth's surface where the family would be in

THE COURT: What were you studying for?

THE WITNESS: We were looking for the hole, to tell you
the truth, and we was looking for --

THE COURT: That is where you were going to go to?

THE WITNESS: Yeah. And we was plotting a road.

THE COURT: Did you know where to look for the hole, or
just looking at the whole map of the countyry there?

THE WITNESS: We didn't know where to look for the hole.
I didn't.

MR. KATZ: All right.

¢) In any event, did Charlie indicate by studying thesec

through which they would enter into, during the revolution;
is that correct?
A Yeah.,

Q Was there supposed to be some type of subterranean

safety during the revolution?

A Yeah. Well, in the Revelation it says that there
will be a city. There is a -~ I believe the lines go like
this:

"There will be a city £n}which there will
be no sun and there wil}}gé.no m@ona Yet there

will be light,"

*

oA *
THE COURT: That is where you 8re going?  That. is where
you were going to go? Lo I '

THE WITNESS: Yes. SRR

g F

and then that it was to be é‘citj of gold.

- 4 .
4 L F * .
LA Lt 2.

A
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‘that bear twelve different kinds of fruit that changed every

- month.

Q

{ the Beatles' songs, "Blackbird” and also "Yellow Submarine"?

A

It said, "There will be a city of gold."

Yés. And then that there was this fruit. A tree

BY MR, KATZ: All right.

Now; Paul, did Charlie in this connection discuss

Yes.,
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Q All right.
Tell us what he said in that regard with respect
to those two songs.
A "Blackbird® was supposedly the Beatles telling the
black man to start it. In other words, the lines go "Blackbird,
fly. You were only waiting for this moment to arrive."

And so Charlie saild that that was the Beatles

 telling Blackie to start it.

Q Start what?
A The revolution.
Q ALl right.
¥hat about "Yellow Svbmarine®?
A | The way I understood"Yellow Submarine” was -~ really
wveird.

I didn't understand what was supposed to be about
the "Yellow Submarine.”
Q all right.
In any event, did Charlie discuss what specific
steps the family was expected to take in furtherance of their
. object and design to get to the desert?
A Did what?
Let me reframe it.
pid Charlie discuss with you and the family while

you were at Gresham Street how you were suppesed to get to the

| desert?

MR. WEEDMAN: Youxr Honor, I wonder if we might approach
" the bench for just a moment.

Forgive me for interrupﬁipgé‘bdt just a very brief
-, o

O
oy
Yo "
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. thoroughly. Is there much mb;e you wéﬁt.ﬁofbring out?

| © knew where I was going, and your Honor -~ I know it was

thing.
| THE COURT: All right. Do you want the reporter?

MR. WBEEDMAN: Yes.
{The following proceedings were had in
chambers out of the presence of the
jury.)

THE COURT: We are in chambers., Defendant and counsel.
Go ahead.

THE CLERK: Pardon we.

THE COURT: Yes, Give the jury a recess.

THE CLERK: All right.

MR. WEEDMAN: Your Honor, I asked permission to come

into chambers on this occasion because I am afraid that by

~continuing to delve into helter-skelter, Mr. Watkins may

innocently enough, from his point of view, and certainly

" innocently enough from Mr. Katz's point of view, launch into

- the Tate-La Bianca case.

You know, helter-skelter played a very large part
in that case, to the best of my knowledge. f% think Mr. Katz --

well, I shouldn't put any words-in. Mr. Réﬁz's mouth.
THE COURT: Well, it may b%vé been gone into pretty
‘ | A ERETINS

N
[

MR. KATZ; Yes, your Honor. But I want to say, your Honor

1 ¥

| in all dvue respect, my whole redirect was b;ékgn‘up béééﬁSe

M i
,

. sincere -~ broke up my whole train of thought.

There is a point I want to make with this witness.

I can do it without any interruption.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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>
N v

I am not going i&éﬁ the ?é%;*%a Biapqé;cgéeté;

' all, o

THE COURT: I think you hgve youxr éighéﬁdf; o
Make your objection. o |
But I do think the right is there.

MR. WEEDMAN: Just for the record, your Honor =~

THE COURT: Yes. |

MR. WEEDMAN: «- I will object to any further testimony

| about. helter-skelter on the ground that it is inherently very

:préjudicial to my client because of all the talk about racial
' prejudice. 2And we do have five black people on our jury.
And in that connection I would submit that the
'only materiality of helter-—skelter would naturally be to show
some motive for killing Shorty Shea.
N And the motive there, apparently, could only be
the fact, as far as we know, that he was married to a black
: girl.
And I would submit that the prejudicial value of
. any additional testimony about helter-skelter would far'out-
weigh any probative value as to motive here, since there is
' apparently no connection at all between helter-skelter other
- than by srgument, of course, and the death of Shorty Shea.

And of course there presumably was a very strong

i connection from the prosecution point of view between helter-

' skelter and the Tate-La Bianca murders.
And I am really concerned that we are going to be
' getting into that. Mr. Watkins absolutely, through no fault

of Mr. Katz, on a couple occasions really was so close to it
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1 | it made me very nervous, indeed.

. 2 | THE COURT: At this juncture I wou:!:c‘l. overrule the
& | objection. ~j‘ ,
s I would suggest YOu don L go any further than you
5 | have to, than you feel you have to. ce - ;o h
6 I am not saying how I willarule on fﬁrther Pk _?:

L objectlons, but at this moment I will ovexxule the objection.

i i

8 MR, KATZ: Well, I just want to say for the Yecord I

9 Wlll be able to establish from this w;tness that he;ter-skelter

1o i was a motive for the Shorty killing. It dld actually fzt

i 1 within the framework of helter-skelter as such.

12 © I'm not going to go into Tate-La Bianca. I am

13 going to instruct this witness during the recess to make no

14
® .

16

réferénces as such to the Tate and La Bianca killings.
THE COURT: Well, at this time I will overrule the

objection.

ol MR. KATZ: Thank you.

18 THE COURT: That is as far as I will go at this moment.

1 Let us take a short recess at this‘time.

20 MR. WEEDMAN: A1l right. Thank you, your Honor.

a MR, KATZ: Thank you.

2 (Recess, )

22 fis

26

27
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THE COURT: Lei's proceed, gentlemen.
People against Grogan. The defendant and counsel
are here., The witness is on the stand.
State your name again.
THE WITNESS: Paul Watkins. A
THE COURT: You have been swWorn. Sit up straight so you.
can talk right in the phone there.
Bring in the jury, please.
~ {The following proceedings were had
'in open court in the presence of the
jury:)
THE COURT: Now we have all the jurors here and the
alternates, . A
| You may proceed.
~ MR. KATZ:E Thank yolt, yoﬁr.HOnor.'
Q Paul, as Charlie began té build this picture of
helter-skelter while you:wexe at the Gresham Street address

pxece by piéce, did he discuss the xrole the family was to play

| in preparatlon.for the coming of‘the revolution?

A . Yes.

Q What did he say the family was to do?

A Well, we got maps, and then we were to make music,
Q9  would you ﬁlease explain this to us? What were

you supposed to do in connection with the music? what was
the purpose for the music?

- The music was designed to start the revolutlon,

'because,,as I explalned-before, the only reason it supposedly

hadn't happened was that there was still young white girls in

CieloDrive.cOmARCHIVES
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San Francisco -

‘Q You mean in Haight-Asbury?

a In Haight-Asbury pacifying the frustration of the
blacks there. : :;gf - |

So the music was. designed to_draw them from

| “san Francisco to the desert by pxogrgmming them like you

-

program a computer. i f - "*;;
Q0 Let's backtrack f&r aﬁmOment."YOu indicated,
according to Charlie, that the Negroes Were pacified because

of the presence of white girld in Haight—Asbury, is that

correct? - @T: ‘¥i“" “
A Yes. I RC I
0 = In what connection do you mean this? . How do you

mean this? How did Charlie mean .this?

A How did I mean they pacified them?
0 Yes, -
A " By raping them and doing all the things that black |

guys do to young white girls, supposedly, in Haight-asbury,

I’donﬁt.knowa I have never been in Haight-Asbury

and seen any black guys doing anything to any white girls.,

g That is what Charlie had said and discussed with
the family, is that correct? : | . i
a Yes. _
0 - Now, with respect to thése songs, were these sangs;
that you;were to compose“es a family?
A . Yes. |

0 AIi right. And what was the purpose for composing

1 these songs?

1
L
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A To draw those peOp1g~¢u£féfASan Francisco.

Q Which. people? ‘

A The youngiiove, as Charlie called them.

Q Who is the—YOQng love?

A Youné-girls and young guys who ‘were living in
Haight-Asbury,
| 0 Where were they to go?

a2 To the deserfe
0 . They would be programmed by this music that was

|. composed by the family?

Q Wow, earller you told us that one of the things

'f‘you really dug about the family was the fact that they engaged

in music as such, and you being a musician, this appealed to

- you; is that correct?

A Yes.
-Q-- Now, at that time would you regard the music as

soméwhat free-flowing and done for reasons of the musical

‘content itself without reference to any message?

A T know what you're saying and I did notice that thel

| music definitely had a message, and there was a lot different

| message than the music we had played before, althouéh I still

enjbjed'making‘mnsic just és much because to me music is

- nwusie,

' 4] But was theére a purpose now that ﬁgs attached to

1 the compositioi of music at the time period that you were at

"yGreSham? .

a There was definitely a purpose for it. I have
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f.already-staﬁed-such.

Iy That is the purposée you told us about, just a

-l moment ago, is tha; ¢correct?

A To start the revolution. . .-
0 | Now, Charlie prophesied.tha ‘%he révblution was
going to come, is that,correcta '}ft :;1
A Yes. ;;;; RESIEES
0 Then why was i€, - accondlnq to hlS philosophy, that

| it.was hecessary to compose.this musxc to program the girla to

leave HalghteAsbury»lf,the reyelution wag;goming down anyway?

2 Well, because -- Ifdon'tqknGWS I didn't think.
9  Did Charlie discuss thisjy  though?
A No. .
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1 that correct?

:to do so., We started collecting anhe buggies and motorcycle

. j
parts by the ton,; and guns and girls and everythzng necessary

mediate operation whereby you would gather facilities and the

. 1like?

| road from the ocean ~- according to the prophecy in the

' Revelation, according to Charlie's interpretation thereof,
- and go to the hole in the desert.

{ Ranch, and so one base of operations was up in the Santa Monica |
- Mountains where we had stolen VW's stashed in the bushes for
parts along the edge of the road so that if you broke down,

. you could jump out and get the parts out of the VW's that were

Q Now, all right. 1In any event, he said it was .now

necessary for the family to compose music for that purpose, is

A 8. )
Q What else was the family to, do, according to Charlie
in preparation for the coming helter~skelter?

A Collect duhe Edgéiee and motorcycles, which we began

for -a.trip to the desert. L ‘5"\,

’ﬂ-f ' e
Q X1l right. Now, in fulfllllng thls helter-skelter
and repairing safely to the desedt area,du%ing the forthcoming
revolution, did charlie talk about a base or a basis of inter-

A Yes.
Q What did he say in this connection?
A Well, in other words, we were supposed to build a

understood by me -~ the road is supposed to start at the ocean

Now, the road was supposed to go through Spahn's

sitting there, and go on. One base was supposed to be Spahn's
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Q What was supposed to happen at'ééqhn{a Ranch?

A That is where we wexe supposed éb get ali‘oﬁr
dune buggies together and get our moto£ﬁyCIé p&rté'tc%éthef
and these things,

Q  Get any other supplies together?

A The guns together, the food together -- use that
as, say, a base camp on the edge of the city.

And then through the Fountains of the World, and
that was to be a different kind of an operation.

Q What was supposed to happen inh connection with the
family 2% the Pountain of the World?

A Well, some of the girls, Sadie and Kitty and Ella,
went to the Fountains of the World to secure that area.

Q For what purpose?

A For the purpose of -- well, because it was founded'
under the cross; in other words, it was a Christian organiza-~ |
tion; supposedly, and that would be one of the last places to
go in the revolution. There would be no violence there until
the last moment, and because there were supposedly caverns,
underground rooms, underneath the Fountains of the World,
he was going to use it to stash the young love, as Charlie
called them, young love and babies, young girls and things
that in averse to Spahn's Ranch, where a different kind of
things ~- where all the motorcycle guys were at a harder, a
more harder scene than the young love could tolerate. So

they had to go to the Fountain.

Q When you say that some of the young love or young -
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people would go to the fountain, do you mean that the
youngexr members of the family would be secreted for a period
of time at the Fountains of the World?

A No. It would be a place where you drew these
people out of the city,stashed them there and took them to
the desert from there.

0 I see. To join the family who would then be
residing in the subterranean city?

A Yes.

Q ' Now, as winter in 1969 grew }gto the spring of
1969, was there a difference in the inﬁeﬁéity with which
Charles Manson and the family disc?és%%'the forthcoming

revolution? _
A Was there a differenéé‘in éhé ih;eqsity’iniyhich

1 ¥

it was discugsed? Yes,
Q Would you tell us about.th%€4.~i. b o
A Well, it got more intense, énd pretty soon it got
so that that is all that I and thosé:érd&hdvmé,‘és i sﬁw it,
that's all we lived there for, that is all we ever heard, was
revolution, helter-skelter. We were waiting every second for

it to staxt.

Q VWhen you say "we;" was the defendant among those
persons?

S As far as I could see,

Q He was with you during this period of time?

A Yes.

Q Mow, when you returned to Spahn Ranch, I believe

you told us around; I believe, March of 1969, did the family
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use Spahn's Ranch in any particular fashion insofar as it
concerned preparing for helter-skelter?

A Yes.

Q What did they do at Spahn Ranch in that period?
We are talking now roughly about the spring of 1969.

a Started stashing motorcycle parts thexre and dune
buggies, dune buggy parts, building dune buggies and getting
welding stuff together. Started getting things together.
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¢  How about weapons?
A Got a -— we did have some weapons. A machine gun

I know of. And a pistol I knew of.

MR. WEEDMAN: Well, your Honor, I really think we are

| getting rather far afield here. Unless there is some connec~

tion betweeén all of this and Shorty Shea. That is what we are

talking about. _
THE COURT: I will sustain your objection at this

. juncture. Sustained to the last question.

I think it is covered at this point. Sustained.
MR. 'K,ATZ}:- All right.
Q Now, you told us that you became disenchanted with
the family in the latter part ofltﬁe spring of 1969, Was this |

| because of the intensity of this helter-skelter?

A AIEah,

0  And was thié.what caused you to make the decision
to leave the family and go back to Barker Ranch?

A Yes. And all of a sudden it changed from -~ from -
it was -- first it was just something'that was happening.

"phe helter-skelter is coming down and it's happening.”
And then it changed into something that we were
making happen. And I didn't like tha£ too well.,

0 Just so I understand you, Charlie had discussed
with the family that Spahn Ranch would be a base of operations
to gather various supplies pending your trip to the desert,
is that correct? _

h Yes.

MR, KATZ: If I may have a moment, your Honor.
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23-2 - 1 ] | THE COURT: Yes, sir.

\ MR. KATZ: X inay have cbncluded my examination.

3 0 Incidentally, you had told us that in response to
4 | one of Mr. Weedman's questiong, that” Paul-'c::ockett had

> ' espoused a similar philosophy ,és Ath_at': o?{gharles Manson.

. -
-~

6 Did you mean to say that Paul Crocket espoused the

7 .| helter-skelter? ST

- -+

8 a No. I didn't mean to’say that.
9 | 0 pid he? ] w
- 10 A No. - - B
1| 0 ¥hat did you mea.n;y the fa;si: ._'-that Paul Crockett,

. N
" e

12 | according to you, had a similar philosophy in some areas as

13 | Charles Manson?

'. s A I meant that Charlie had a background behind his
15 - 1 philosophy in Scientology and that Paul knew Scientology also. ."
16 ’And in this wa-y' -ti{ey had similar ideas,
70 Q But this Scientology -- excuse me.
18 | -Am I correct in safinq that this Scientology had

19 1 nothing to do with a revolution between the blacks and the
200 | whites? | |

21 | A You are correct in saying that, yes.’ _

22 . 3 o Now, when you had -'i:h—is conversation with Clem

23 | concerning the killing of Shorty Shé'a around September 7th,
24 1969 was there any reason why you did not ask Clem why he had
25 | killed Shorty?

26 R ' MR. WEEDMAN: Excuse me, your Honor. May we have the
. .. 27 | question. I am soxry. -
. 28 | THE COURT: Yes. Do you want to state an objection theréw?

- -
- PR -
.
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23-3 1 MR. WEEDMAN: No, your Honor.
7 THE COURT: All right.
3 (The guestion was read by the reporter
4 as follows:
5 "0 Now, when you had this conversation
6 with Clem concerning the killing of Shorty Shea
7 around September 7th, 1969 was there any reason
8 why you did not ask Clem why he had killed
9 Shorty?")
10 MR. WEEDMAN: Thank you, your Honor.
1 THE COURT: All right.
12 V] BY MR. KATZ: Paul, do you understand the questionf
13 A Yes,
14 0 What is your answer to that?
15 A There was a reason.
16 Q What was+ the reason?
17 A I didn't want to know the answer. I didn‘t want
18 to know any more.
19 It was always -~ somebody was always trying to tell
50 me about something like that. And I just didn't want to be
71 involved. '
2 0 Now, I believe that you told us that you made a
23 decision to rejoin the family for a period of time, thus
24 leaving Paul Crockett and joining the remnants of the family
25 in 1970 during some period of time; is that correct?
2% A Yes.
27 0 And I think you told Mr. Weedman you did so because
58 you, yourself, wanted to know the truth about certain things,
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Q
A

made by the

was true,

Q.

a

Q

E N =

[ I =T Y =]

=0

Q

becember of
A

Kevin.

is that correct?

What truth did you have reference to?

really going on.

Manson family in 197072

,Yes.

Yes,

I couldn't believe that the accusations that were
State was true,

I couldn't believe all the things I was hearing

I wanted to find out what was true and what was

So when you -- strike that.

When was it that you rejoined the remnants of the

In around the end of December.

All right.

Was Charlie in custody at that time?
Yes.

And Katie Krenwinkel?

Yes.,

And Van HBouten?

And Susan Atkins?

Yes,

Tex Watson?

Yes.

Who was there amongst the members of the family in
19702

Squeeky and Sandy and Gypsy and Sue Bartell and
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0 Kevin is somebody that is new, is that right?
A Oh, yeah. The question was only those who were in

the family before.

) Yes,
A Well then, that's it. That's three girls.
0 All right.

And tell us the additional members, the new members,

A Well, Brenda came along a little later. But she

was a member before.
Then there was additional people that came in, was

Lizzie and Kevin and some other guy named Danny. And that's

about it.
People came and went. But that's about the size of
it.
Q All right,
And where did you stay?
A At Spahn's Ranch and at a house on Chandler Street
in Van Nuys.

Q All right.

And did you stay with them also in January of 19702
A Yes,
0 Well, I am a little bit confused. We have been

talking about December of 1970.

A Yes.,

Q When was it that you rejoined the family?

A About December of 1970.

0 Well, @ had asked you the gquestion whether or not

you were with them in January of 1970,
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1| A Oh. January is before Decembér, huh. That's
"} ' 2 right, A
5, Excuse me.
4 |- 9 Yeah. Can you answer that, were you with the -

s | family in January of 1970? ’ o

6 | A _ January is-not before Degember., Don't excusef@é.' -
7 4 ' January is definitely after December. ?; “f
8 I - R Well, if you are going from the previous year, -1} -

9 ﬁ that's right: It depends on your frame of reference, i
10,:5 . I am talking about the year 1570, that is, January -
11 | through December. Now, if you use it from that frame of L? :
‘12 { reference, when was it in 1970 that you rejoined them? Was =1

13 | that before or aftexr the fire that affected you?

) 14 -1 A Before. There is only one January in 1970,
® sl o A1l right. ‘
16 ; So that would be the fire happened sometime in
7 | vroe ‘
18 -1 a Yeéh.
19 Q¢ All right,
T2 So you were with the family then in Janﬁary of

31 | 1970, is that, correct?

» b A Yes,
23a - 33
% | B K
25 |-
2%6
® 27
.- N

|
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23a 1 0 All right.

é. 2 Now, did you notice a difference in the family
3 | £rom before ~-
s | MR, WEFDMAN: Before —-— '
5 MR, KaTZ4: I am going to clar:.fy g.i:. ‘;
6 | Q When you first joJ.ned the fam:.ly, was there a
7 | difference? o R S O
8 A Between that and what? 'lm"ﬂ“‘; o ;",,3’
g I Q Was there a difference between the atmosphere that

10 pervaded the family that was leff in January, 1970, from the
1 family when yoit first joined it in 19682 . -,

. 4 ,";4

12| A Most definitely there was a differénce.

1B 0 All right,

14 And was there a difference between the atmosphere
. 15| 'which pervaded the family in the spring of 1969 and the

16 | atmosphere that pervaded the family in Januaxy of 19702

o A Yes.

18 Q What was the difference?

19 A well, in the spring of 1969 it was a -- is what
2 | I have been talking about for the last hour or so.

2 Q tThe helter~skelter, right?

22 A Yes.

25 0 All right.

2 A and then later on there in January, 1970 it was

the -- the atmosphere that existed amongst the people there

2 was that of "Get everybody out of jail.”

27

. 28

Everybody else was in jail‘. So it was work, and

everybody was working on getting everyone else out of jail.
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As far as Charlie and Clem and everyone else who
was in jail went, and get the family back together. And
everybody was agreeing upon their stories and everything else.

Q All right.
Who is everyone?

A Three giris.

0 Tell us.

A Squeeky, Gypsy and Sandy.

Q And where was Clem at this time?

A Brenda.

Q And Brenda, that is, four girls, xight?

A Yeah. Brenda came in later,

Q Wherée was Clem, was helliving with the family on

Chén&ler and at Spahn Ranch during this period?

A No. Clen came out of jail later on in '70 there.
ﬁnd\began living with us at the ranch after we moved out of
the Chandler Street. |

Q Ipproximately when was it that you moved from

'Chandler to Spahn Ranch, in 1970? _.:,, ‘

A. Well, we moved, but We Stlll had the Chandler

Street house and we would use lt,:1i§e4we,WouldhstOP;t%er%.and
- " i‘r. r . . +
. : S -

*

do something.

We were staying at both places, reallg, when Clem

.

got out of jail.
Q vhat is the aéproximate fimefperibd,‘sbfwﬁfcan
fix it on the record? |
A I don't know. Somewhere batween January and

March,
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Q Of 1970%
A Yes,
Q Now, Paul, you told us in response to Mr, Weedman'sg

guestion as to what you believed when Clem told you about
killing Shorty.

I believe you said you had a feeling of disbelief
and fear and the like., Is that correct?

A Yes.

Q All right.

Did you ever change your belief as to whether or ‘
not that statement was true?

MR. WEEDMAN: I will object to that, your Honor. I
think -- I think whether this young man changed his mind at
some later date ~-

THE COURT: I will sustain the objection. Objection
sustained.

MR, WEEDMAN: Thank you.

MR, KaTZ: I think counsel is right. I will withdraw
the question.

THE COURT: Sustained. . |
BY MR. KATZ: Now, did you know Frank Retz?

No. I s

Did you hear of Frank Retz?

{ . N . . -
Yes, : b SR Lo oo

Through whom?

Through Brenda and Clem?anaﬂeharlgé‘7a
. (S T

c P oo PO P oo

And were there discussioﬁs-concérniﬁg Frank Retz?

MR. WEEDMAN: Excuse me, yquf‘ﬁpnoff

1
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MR,

| asking for the fact of whether or not there were discussions.

MR. WEEDMAN:

THE WITNESS:

Q

. these discussions were had concerning Frank Retz.

A

Q

: September 7, 1969, without telling us what was said, if anythind,

' was there a discussion about Frank Retz?

A

PO WP 0

4345

KATZ: I am not asking for the statements. I am

I have no objection to that,
Yes.

BY MR. KATZ: BAnd just fix the time period in which

In August of 1962 and in Septembexr of 1969.

And when you had the conversation with Clem on

Yes,

That was between whom?
Clem and Brenda. , h
! ; '
That was in your presence, isfﬁﬁai Eorrect?
s, St
o4 . .
‘1'4" ‘1? - N . X

LY

Y,
F
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241 - I | 0 lgncidentéily, you have mentioned a person by the
. -~ ‘2 | name of Phillips. What is his first name?

| 5 | A Tom.
4 0 Is Tom Phillips a friend of Bruce Davis?
5 A - They know each other. ] ' S
6 L ) And have you seen Bruce Davis in Las Vegas with‘a'
7- | Tom Phillips? | - jvf_;
8 | A Yes. e ) _“.,,'
9 | 0 And lastly, Paul, do you haye;.any doubt as you".gsit A -

i0. | here now that Clem, the defendant in this .case, made the -

T | statement you told us about on September 7th, 1969, conc,erniizg

-

S T | the killing of Shorty Shea? Any doubt in your mind? :; .
13 ,v A No.
4| MR. KATZ: Thank you. Nothing further.
‘ 15 | THE COURT: Is that all, gentlemen?
- 16 1 MR, WEEDMAN: No, I have a few questions, your Honox,
17
el - RECROSS~EXAMINATION

INDEX g A‘BVY"M_R. WEEDMAN;
- 0 | 0 When do you remember first telling any éol'ice
21 ' officers about this Septembexr 7th, 1969 conversation with
) | steve Grogan?
23 ':: A On October 13th or l4th.
24 0 And did you tell a Los Angeles Cqunty‘-police-
' 5 | officer?
2l6‘ ‘ a Yes.
. o7 - 0  What -you- have now told us Grogan told you on
28 | September 7th?
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R - Yes.

0 When you returned to Spahn Ranch about two weeks
latex, however, my client was there, wasn't he?
AL ?yo weeks later?
‘ ﬁ” “Well, or a week later.

< AL, 3;§iom October? )
- "'?Np. I'm sorry. Let me back up again. Withdraw

o~ T “fhen following this conversation with a police

o%?icér abdutithis.September statement of my client did you

next seeé-Grégan?

-

- K™  ,Whén he got out of jail and was =- I don't know

itheweéact‘datew It must have been sometime in January.

0 It was in Decembér, wasn't it, that you saw him
again? ' C '
| a ‘ﬁMay‘have:been.
9 In Van Nuys?
B Yes..
0 That was in December of 1969, wasn't it?
A It'séemed like Decembexr or January.

0 All right. Wwhichever it was, my client hadn't

even been arrested in connection with any Shorty Shea alleged

‘murder at that time, had he?

B No, not that I know of,

0 As a mattex of fact, so we will be clear about it,

you are t21liﬁg us that you had given this statement that my

client allegedly made to the police and yet my client wasn't

| axrested until almost —-
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| already argumentative in form,

i officers, yoﬁ.tell us, this statement someﬁime in 0ctoberfl969?'

MR. RATZ: Excuse me. There is an objection. It is

THE COURP: You can ask the question.
0 BY MR. WEEDMAN: Well, at least you gave the

A Yes, ~£ :
0 And ghe following December my client still ha@'pot
‘  been‘charged.in this comaection, isn't that so? s »
o Yes. -_ -
‘ Q Wére you given any kind of immunity for your ;; ‘
- testimony in this case? ) - |
A Inmunity from what? ’:; |
‘0 - Immunity from prosecution.

MR. RATZ: Excuse me, your Honor,

THE WITNESS: Prosecution fpor what?

THE COURT: Wait a minute, ‘

MR. WEEDMAN: For anythinq.‘

THE COURY: Is there an cbjection?

MR. KATZ: Yes, your Honor. This statement was made in
bad faith. There is nothing to indicate that this witness is
charged with any crime whatsoever. This is incredibile.

THE COURT: I will sustain the objection. Ask your next
question. _ |

MR. WEEDMAN: Forgive me, your Honor, He hag talked
about. 3£oleﬁ cars, he hag talked about a machine gqun, he is
talking about using LSD, he is talking about using marijuana.
_If those aren't felonies, thexre are no felonies, your Honor.

THE COURT: -all right. Read the question. I'1l tell
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24-4 i you what the --
. 2 MR, KATZ: Excuse me, your Honor. I x“siould- like to

3 .: approach the bench. ' | -

N -THE COURT: I want. fhe, question read;-
5 ; MR. ~K_A’f$= No, Y;:ur Honor.
6 f . THE CQ_EIE!T- Motion denied. I wanft the question read,
7 and J;”'-Ii{i- tell you what I'll do again.
8 - : - ='* E;g’xfhe‘ qués,i;i;on was read by the reporter
o | I 7T Tas follows: ' |

U ﬂ‘i “’g - Were you given any kind of immunity

1] } . for -"y:Qur testimony in this case?™)
12 ’ "THE COURT: Well, the People —c‘h‘m:gé a conspiracy. I

13 think it is a quéstion you ¢an ask. The answer is yes or no.

. 14 i Other matters are debatable. 1 think you are entitled to 'égk
e - 15 the question-;. -
16 b ‘You can answer the :questiozi. Overruled, Now,
<17 - what is your answer? ,
18 4 THE WITNESS: RNo. .
| 19 - | -0 BY MR. WEEDMAN: Didn't <at least one police officer

20 | or represenéativé .of the district attorney's office tell you
21 | that you would not bé prosecuted in connection with your

272, | testimony?

25 F - MR. RATZ: Excuse me —-
24 | . THE WITNESS: Prosécuted for what?
25 1 MR. RATZ: Excuse me. Counsel well knows that there is

2 ‘| no ‘basiéh for any prosecution whatsoeveér based upon his
. - 27 | testimony, and he is out of order, and the jury should be
- 28 | admorished to ﬁifsregard dt.

LT | | CieloDrive.COMARCHIVES
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'~ could be yes or no. I don't know.

"-proseﬁuted for anything?

answeyr. : L |-

THE COURT: I don't know what the answer is. The answer
MR. KATZ: Please explain to me in law how he could be

THE COURT: Suppose his answer to this question isﬂifes;"
qupose it is, I don't know. I can't read the man's mind.

MR. KATZ: I know what the answer is.,

"

THE COYRT: Answer the dquestion, .
‘MR, WEEDMAN: Oh, now, Mr. Katz is not testifying;,{;f':

ay‘§

-
¥

Mr, Katz wants to go under cath, I'll be ~~

{

4

THE COURT: There is a question pending. Let's gegfthe"
Read the<qﬁestion,'please.
{The question was read by the reporter
as follows: '
"0 Didn*t at least one police officer
or representative of the district attorney's’
office téll you that you would not be»proéeéuted
in connection with your testimony?”)
THE COURT: Answer that yes or no.
THE WITNESS: That is a question that ~~ I have to arnswerx
that one yes.,

MR. WEEDMAN: fThat is all I have.- Thank you, Mr. ﬂatkin?
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24A | MR, KATZ: Now, I would like to approach' the 'bench ‘with
. 2 | the court reporter.
s b THE COURT: 21l right.
4 } (The following proceedings were had
5 | in chambers outside the presence of
6 | the jury.)
7 THE COURT: Now we are in chawmbers, Go ahead.
8 MR; KAT%: I provided Mr. Weedman with a copy of

9 | Mr. Watkins'! record. There is no indication whatsoever that he
10 | has ever been convicted of any felony whatsoever.

11 My, Weedman was apprised specifically by me that

12 : Mr. Watkins had never been convicted of a felony, and yet he

13 | goes in and starts inquiring into matters which are wholily

14 prohibited and which he has no right‘wh;tsoever to bring out
. 15 in connection with character assassination evidence. He cannot
16 | bring in any type of misdemeanor violation. ‘

| He is suggesting to this jury that because he sgays
18 T he took LSD trips, which could not support a filing of any

B | type of felony because we don't have any of the evidence and

20 | in no way could we prosecute him for it, and what he says as

2 : to any alleged auto thefts, there is no way we can connect ﬁim
2 | to any auto thefts, and yet he goes about this knéwing as a

23 1 lawyer that there is no way we could ever file any charges

% | against him.

5 THE COURT: Your objection is to the framing of his last |
26 | guestion, is that right? He asked him if he was promised --

2 | Read the question. Read the gquestion.
(The question was read by.tqélrﬁborter

X
’ '

T +
x . ]
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.~ because the testimony the man gives could show or couldn't show

~ what bugged me or digturbed me on the stand. That is why I

: i ‘ . ‘51.-‘ '.- Ce ;‘a L ’ '2 '4352
v o T PSR - — ”

[ SR
[

as follows: L .

" BY MR. WEEDMAN: ﬁiaﬁ';é at. least one
police officer or representayive_of the distrig%
attorney's office tell you éﬁa£ fouJWOﬁlé'ndf'ﬁe
prosecuted in connection with your testimony?")

THE COURT: All right. That is a very vital gquestion
a favor or bias or prejudice., If the answer is "Yes," -- that 1

didn't snap a judgment. If the answer ig "No, nobody ever
said anythiné to nie,"” why, wé just move along. If he says,
"Yes, promises were made to me,% it can be very well argued
by the defense counsel that they could or couldn’t be biased
or prejudiced. I don't know.

But it is a matter you can argue to the jury. Now,
he gays, as I get his answer —— his answer is yes, is it not?
Read his answer. He made a statement and then he answered
it.

MR. KATZ: The answer was in the affirmative.
THE COURT: ULet's read it. I want the reading of that
thing.

(The answer was read back by the reporter

as follows:

"THE WITNESS: That is a question that --

I have‘éo answer that one yes.")}
THE COURT: There you've got it. It doesn't make any
difference whether he can or can't be charged with a felony

or misdemeanor. It is a question of, what did the district

+ - CieloDrive.cOmARCHIVES
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attorney investigator tell him? ~ "We won't file on you"?

‘ 9 What does a layman know about yhether lile can or tannct?:

8 I'm not sPe_éking ofitﬁg truth ‘o‘fwth'e}E 'wit:ness‘

s | testimony. I'm speaking as to its admissibility. It is for

5 | the jury to pass on this. Suppose th; g.rives:!:igator Bays;

6 "Listen, Watkins, we are not going, to! file on you, if you testi-
7 fy here." It doesn't make any difference whether the People

8 dan or cannot. It is a question of what did the investigator

9 tell Watkins. That is what the question goes to.

10 So it is a proper question, in my mind. Now, the
11 guestion is proper. Here's the £ruth of the question: Did

12 | the investigator say such a thing? There you've got it.

13 MR. RKATZ: T've submitted it, your Honor. Your Honor has

14 ruled.
’ 15 THE COURT: All right. The ruling may stand. ILet's go.
25 fls 16
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(The following proceedings were had
in open court outside the presence
of the jury:)
.MggE COURT:. Now, gentlémen, let's go ahead.
o ;*:;dw, we are back in comrt. The defendant is here.

Counsel are here.

T e
B +

“; . State your name again, Mr. Witness.
h';i ‘;éHE WI&NESS: Paul Watkins.
3:f;‘ '-%HE-&OﬁRT: You have been sworn.
| ;: f:}* 'Tﬁring in the jury, sheriff. Let's go ahead,

{ W@ haveAgob three minutes here.

-

',‘“' e ‘ Let's see if we can finish with the witness.

o

(The following proceedings were had
in open court in the presence of the
jury:)
THE COURT: Now, the jury is back in the jury box.- The
alternates are here.

You go ahead.

REDIRECT EXAMINATION

| BY MR, RATZ:

Q Paul, just quickly tell us what you were told by
the police and when you were told.
- A You mean in connection with immunity?
-9 feé.
2 That last question?
0 Yes. In connection with Mr. Weedman's question.
A

Oh; I made ho immunity agreements because I did

R
——_%

RE A
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‘nothing to be prosecuted for. But they --
conclusional.

i the man, what he said to you. T ]

- may the answer be stricken as a conclusion and not responsive:

| tailnt the truth as you told it to the officers?

MR, WEEDMAN: Excuse me. I will object to that.
THE COURT: 'That calls for a conclusion.

MR, WEEDMAN: Not responsive to the question., It is

THE COURT: Tell us what you said. What you said to

MR, WEEDMAN: Excuse me. Your Honor, for the recofd, ’;“

-

“THE COURT: Yes;-_Thatrpgrt "We made no immunity . .j;'

-«

agreements" is stﬁicken out. .Tha jury disregard it. ; ’
Tell us what was said. What you said to the;f -;v«
officers and what he said to you. |
‘ - THE WITNESS: They said, "Go ahead. Tell us, Go ahead.
You éan talk. It's all right. You can talk. Anything that
you may say won't press charges., Go ahead; Talk.”
¢ . BY MR, KATZ: All right. |
And did you talk? '
A Sure.
) ALl right.
And incidentally, did that statement by the police

in any manner, shape or form causa you to color, embellish or

A I got nothing to hide,
THE COURT: Do you understand the question?
The question is did the statement cause you to
not tell the truth?
Resgtate your question. I don't think he understandé

- - o
a -
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it. Get the answer.
Q BY MR. KATZ: Did that statement of the police
officers "Don't worry. Go ahead and,talk. We won't press

any charges“ - dld.that in any way cause you not to tell the

-
3

truth? *L.

! L

| ;j; MR, WEEDNAN, Your Honor, the witness is not -- it is not
;i for thaﬁwitness to tell us that he is telling the truth. All

;iwitnegﬁes,g;e presumed to tell the truth,

*

> T It is a7matter for the jury to decide.

- PHE COURT: Well, make your objection. Don't argue.

T -
T gy
—

. MR. WEEDMAN: I object to that on the basis, your Honor,

it is Just a self-serving declaration on the part of this

. -y -
_'--

witness.
THE COURT: Overruled.

You may answer.

0 BY MR. RKATZ: Paul, do you understand the question?
A That didn't stop me from telling the truth.
Q9 All right. ‘

Did anything cause -- strike that.
| Tn any manner, shape or form did you lie to the
police or to the prosecution or to anybody?
MR. WEEBDMAN: I will objéct to that, your Honor,
THE COURT: I will sustain the objection.
MR, KATZ: ©No further questions.
THE COURT: I think it is .covered. Sustained.
MR. KATZ: Thank you.
THE COURT: 1Is that all, gentlemen?

Othexrwise we will go to tomorrow.
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MR. WEEDMAN: Yes, your Honor, I would again

| respectfully request that Mr. Watkins remain on call as a

. defense witness.

THE COURT: Let me get this straight, though., You are

-,

through now?

L

MR, WEEDMAH: With the examination. =

THE COURT: With Watkins unless he is recalled? N 3

MR. WEEDMAN: That is correct. )

THE COURT: That is a correct statement? .-
MR, WEEDMAN: Yes, it is, your Honor. T
THE COURT: All right. -

Now, you are excused from testimony at this ﬁfmeﬂ~ -
but it is possible, Mr. Watkins, you can be recalled back. so |

| what is called remain on call incase we get in touch with you.

THE WITNESS: Okay.
. THE COURT: AIl right.

We will recess till 9:30 tomorrow, ladies and

\ ge.ntlemn-

Do not discuss the case or come to any conclusion

or opinion. Thank you.

(at 4 p.m, an adjournment was taken

to Friday, August 13, 1971, at 9:30 a.m.)
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